
Priekšsēdētājas sleja

Trīs burtu saīsinājums – ATR – 
beidzamajos mēnešos publiska-
jā telpā, šķiet, ir viens no visbie-
žāk lietotajiem. ATR jeb adminis-
tratīvi teritoriālā reforma atkal, pēc 
desmit relatīvi stabili aizvadītiem 
gadiem kopš iepriekšējās refor-
mas, nonākusi politiķu un, protams, 
arī sabiedrības uzmanības centrā. 
Pirms pērn notikušajām Saeimas 
vēlēšanām teju jebkura no t.s. lie-
lajām partijām jautājumu par kār-
tējo novadu reformu savās vēlē-
šanu programmās pasniedza kā 
vienu no galvena-
jiem uzdevumiem. 
Tikai nevienā no 
programmām tā 
īsti netika sīkāk 
skaidrots, ko tad 
īsti šī reforma nozī-
mē, kā tā var tikt 
vai tiks realizēta, 
kā un cik nopietni 
tā ietekmēs katru 
iedzīvotāju. Tas taču 
ir skaidrs ikvienam, 
ka šī reforma skars jeb-
kuru Latvijas cilvēku, jo 
katrs no mums ir kāda novada vai 
pilsētas iedzīvotājs.

Nenoliedzami, nevar nepiekrist, 
ka administratīvi teritoriālais dalī-
jums – tāds, kāds tas gala rezul-
tātā “sanāca” pēc iepriekšējās 
reformas – ir pietiekami nevien-
dabīgs. Ir novadi, kuru attīstība ir 
apdraudēta ļoti mazā iedzīvotāju 
skaita dēļ, ir novadi un pilsētas, 
kurās pārklājas pašvaldību sniegto 
pakalpojumu loks, ir novadi, kuros 
patiešām nepieciešamas refor-
mas. Taču šādu lēmumu pieņem-
šana, manuprāt, vispirms balstā-
ma uz nopietnu, argumentētu un, 
pats svarīgākais, izdiskutētu pētī-
jumu pamata. Pagaidām mums, 
Lielvārdes novadā, jautājumu un 
neskaidrību ir vairāk nekā atbilžu. 
Un tas rada gan nedrošību, gan 
neskaidrību par nākotni.

Vai vides aizsardzības un reģio-
nālās attīstības ministra piedāvā-
tais “jaunās kartes” variants ir vie-
nīgais? Vai tiks un kā tiks uzklau-
sīts iedzīvotāju viedoklis? Vai ir 
veikti aprēķini par esošo novadu 
un pilsētu sociāli ekonomiskajiem 
rādītājiem, kas vistiešāk parāda 
katra novada attīstības potenciā-
lu? Vai ir ņemts vērā vēsturis-
kais un kultūrvēsturiskais faktors? 

“Pagaidām mums, 
Lielvārdes novadā, 

jautājumu un neskaidrību 
ir vairāk nekā atbilžu. Un 
tas rada gan nedrošību, 

gan neskaidrību 
par nākotni.”

Vai ir izrēķināts pilnīgi precīzi, kā 
tiks nodrošināta iedzīvotāju mobi-
litāte, saņemamo pakalpojumu 
apjoms un attālums līdz tiem, 
infrastruktūras, kultūras, izglītī-
bas un citu jomu pieejamība ne 
tikai paredzētajos centros, bet arī 
perifērijā? Vai un kā tiks nodro-
šināta pievienojamo novadu un 
pagastu iedzīvotāju pārstāvnie-
cība “lielajās pašvaldībās”? Tie 
ir tikai daži no jautājumiem, uz 
kuriem atbildes gribētu dzirdēt 
katrs mūsu novada iedzīvotājs.   
Lielvārdes novada pašvaldī-
ba saprot un atbalsta reformas 
nepieciešamību, bet vienlaikus 

mēs esam par to, lai tā ir tāda 
reforma, pirms kuras  uz 

iedzīvotājiem tik ļoti 
svarīgiem jautāju-
mi tiktu  sniegtas 
pilnīgas atbildes. 
Mēs esam par dis-
kusiju, kas  tiešām 

ir diskusija, nevis 
monologs bez iespē-

jas  otrai pusei argu-
mentēt savu viedokli. 

Mēs nekonfliktējam, mēs mek-
lējam labākās sadarbības iespējas. 
Iespējams, lielnovadi ir labākais 
risinājums, bet šobrīd tam trūkst 
argumentācijas. Nav arī skaidri 
definēti ieguvumi.

Augusta pirmajā nedē-
ļā Lielvārdes novada iedzīvotāji 
saņems mūsu pašvaldības sagata-
votu speciālu “Lielvārdes Novada 
Ziņu” izdevumu par plānoto admi-
nistratīvi teritoriālo reformu un 
ATR iespējamajiem variantiem. 
Izdevumā skaidrosim gan Vides 
aizsardzības un reģionālās attīstī-
bas ministrijas sagatavoto ATR vari-
antu, gan mēģināsim ieskicēt arī 
mūsu, Lielvārdes novada, skatīju-
mu uz reformu, uzklausīsim iedzī-
votājus un mūsu novada noza-
ru līderus, prasīsim viedokli val-
stī pazīstamiem ekspertiem reģio-
nālās attīstības jautājumos. Mēs 
noteikti vēlamies, lai mūsu iedzī-
votājiem būtu maksimāli plaša un, 
pats būtiskākais, vispusīga informā-
cija par plānoto reformu. Savukārt 
pēc tam mēs vēlēsimies uzzināt arī 
iedzīvotāju viedokli par to, kādam 
būt Lielvārdes novadam. 

Santa Ločmele, 
Lielvārdes novada domes 

priekšsēdētāja

Visplašākā Lielvārdes novada informācija: www.lielvarde.lv

Stāsts  
par lēcienu,  
kas maina dzīvi

Intervija ar Lielvārdes 
novada pašvaldības 
izpilddirektori Ingu Reķi

Lielvārdes novadam 
divas medaļas Latvijas 
Jaunatnes olimpiādē

Nosvinēti Lielvārdes 
novada svētki Jumpravā 
un Lēdmanē
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ATR – jautājumu 
vairāk nekā atbilžu

Jumpravas pagastā 6. jūlijā mājīgi un sirsnīgi tika ieskandināti Lielvārdes novada svētki. Turklāt šogad 
svētki jo īpašāki bija tādēļ, ka vienlaikus tika atzīmēta arī Jumpravas 760 gadu jubileja. Šodien Jum-
pravas pagasts ar teju diviem tūkstošiem iedzīvotāju ir lielākais Lielvārdes novadā, bet pašas Jumpra-
vas vislielākā rota, protams, ir jumpravieši.

Jumprava svin 760. gadskārtu. 
Apsveicam!

Jumprava gadsimtu lokos
Paraudzīsimies, kā tad jubilārei – 

Jumpravai – klājies gadsimtu lokos. 
Vēstures annālēs Jumpravas vārds 
minēts jau  1259. gadā, kad  Rīgas 
arhibīskaps   Rīgas Cisterciešu sie-
viešu klosterim dāvāja zemes šajā 
apkaimē. No tiem laikiem nācis 
arī Jumpravas nosaukums, jo sen-
vācu dialektā vārds “Jungfer” nozī-
mē “jaunava”, un no tā tad arī 
radies vēlākais muižas nosau-
kums  “Jungernhof” 
vai latviskā vari-
antā – Jumprava. 
Zemes Daugavas 
labajā krastā nosau-
ca par Lieljumpravu, 
bet kreisajā – par 
M a z j u m p r a v u . 
Līdz mūsu dienām 
saglabājies 1,5 
metru augstais un 
gandrīz trīs met-
rus garais Vangusalu 
Dīnamarkas akmens, 
kurā iekalts Rīgas arhi-
bīskapa simbols – sakrus-
tots bīskapa zizlis, krusts un aplis ar 
krustu. Par šo zīmi nostāsts vēsta, 
ka reiz pie akmens mežsargs esot 
nositis ganu meitu, tādēļ akmenī 
iekalts krusts. Stāsta arī, ka laukā 
starp Vangsalu mājām un akme-
ni kādreiz bijusi baznīca. Tomēr 
Jumpravas apkaime bijusi apdzī-
vota vēl ilgi pirms Rīgas bīskapu 
laikiem – par to liecina Lielrutuļu 

senkapi. 
Tāpat zināms, ka jau 13. gad-

simta vidū te bijusi baznīca, kura 
Livonijas karu laikā nopostīta, bet 
1675. gadā atjaunota. Jauna baz-
nīca Jumpravā uzcelta 1830. gadā, 
I Pasaules kara laikā tā nopostī-
ta, bet 20. gadsimta trīsdesmita-
jos gados atkal atjaunota. Padomju 
gados baznīcu piemeklēja dau-
dzu Dievnamu liktenis – torņa daļu 
uzspridzināja, bet pašu baznīcu 
izmantoja kā noliktavu. Pēc Latvijas 
valstiskās neatkarības atjaunoša-
nas draudze savu baznīcu atgu-
va, un šodien tā ir iecienīts tūristu 

apskates objekts.
Raibs bijis arī 
Jumpravas mui-

žas liktenis – gad-
simtu gaitā tā 
gājusi no rokas 
rokā. 1628. gadā 
zviedru karalis 
Gustavs Ādolfs 

Lieljumpravu uzdā-
vināja monētkalē-

ju meistaram Martinam 
Vulfam. Viņa mantinieki īpašumu 
par 12 400 dālderiem pārdeva 
ģenerālim Heinriham Strubergam, 
bet 1760. gadā, kad zvied-
ru zemes nonāca kroņa īpašu-
mā, Krievijas ķeizariene Elizabete 
uzdāvināja daļu sava īpašuma grā-
fam Čerņiševam. Viņš drīz vien 
Lieljumpravu un Krapi pārdeva 
baronam Fredriksam. Vēlāk muižas 

īpašumi piederējuši daudziem īpaš-
niekiem, bet pēc 1905. gada revo-
lūcijas – baronam fon Tītenhofam.

Gadsimtos lolotās kultūras 
tradīcijas

Tomēr Jumprava vislabāk zinā-
ma ar saviem dedzīgajiem cilvē-
kiem un arī bagātīgajām kultū-
ras tradīcijām. Jumpravas kultūras 
nama vadītāja Zane Skrauča stās-
ta, ka Jumprava nav iedomājama 
bez kultūras dzīves, un tas allaž 
bijis to lielisko kultūras darbinie-
ku nopelns, kuri Jumpravā vienmēr 
bijuši aktīvi, pašaizliedzīgi un rūpē-
jušies, lai kultūra pie mums būtu 
kvalitatīva. Kultūras dzīves pamat-
akmeni Jumpravā ielika 1872. gadā 
dibinātais Lieljumpraviešu dziedā-
šanas koris. Vēlāk – 1912. gadā – 
tika atvērts Jumpravas Labdarības 
biedrības nams, un tad korim ar 
laiku pievienojušies citi kolektī-
vi – ansambļi, teātra trupa, deju 
kolektīvi... Un tā līdz pat šodie-
nai amatiermāksla ir neatņemama 
Jumpravas sastāvdaļa.

“Jumpravas amatiermākslas 
kolektīvi ir ļoti dedzīgi sava hobija 
mīļotāji, kas dejošanu, dziedāšanu 
un spēlēšanu uztver nopietni un 
tajā pašā laikā kā atpūtu no ikdie-
nas. Un, protams, Jumpravas kolek-
tīvi ir vislabākie kolektīvi pasaulē,” 
ar smaidu teic Zane Skrauča.

Svētku koncertā “Jumpravai 760” uzstājās Jumpravas amatiermākslas kolektīvi un viesi.     Agitas Dembovskas foto

Turpinājums 8. lpp.

“Un, protams, 
Jumpravas kolektīvi 

ir vislabākie 
kolektīvi pasaulē.”

(Zane Skrauča,
Jumpravas kultūras 

nama vadītāja)
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2019. gada 26. jūnijā notika 
domes sēde nr. 9.

Deputāti nolēma izdot saistošos 
noteikumus Nr.4 „Par pašvaldības 
stipendiju piešķiršanu speciālistu 
piesaistei Lielvārdes novadā” un 
Nr.5 “Lielvārdes novada pašvaldī-
bas kapsētu darbības un uzturēša-
nas noteikumi”.

    

Apstiprināja Lielvārdes nova-
da pašvaldības noteikumus Nr.8 
“Grozījumi Lielvārdes novada paš-
valdības 2015.gada 25.novembra 
noteikumos Nr.6 “Par rakšanas 
darbu veikšanu Lielvārdes nova-
da pašvaldības īpašumā vai val-
dījumā esošajos nekustamajos 
īpašumos””.

    

Apstiprināja dalību Latvijas 
Nacionālā kultūras centra izsludi-
nātā pasākumā par Nemateriālā 
kultūras mantojuma elementu 
iekļaušanu Nemateriālā kultūras 
mantojuma sarakstā ar pieteiku-
mu “Lielvārdes tautas tērpa kultūr-
vēsturiskā nozīme”.

    

Apstiprināja grozījumus 
Lielvārdes novada domes 2013.
gada 28. augusta lēmumā Nr.31 
“Par Lielvārdes novada pašvaldī-
bas dalību Nacionālajā veselīgo 
pašvaldību tīklā”. 

    

Nolēma nodot 42 dzīvokļu un 
divu nedzīvojamo telpu dzīvoja-
mās mājas Avotu ielā 7, Lielvārdē, 
Lielvārdes novadā, pārvaldīša-
nas un apsaimniekošanas tiesī-
bas Dzīvokļu īpašnieku biedrībai 
„Avotu nams 7”.

    

Nolēma uzdot Sabiedrībai ar 
ierobežotu atbildību “LIELVĀRDES 
REMTE” veikt iepirkuma procedū-
ru jaunas siltumenerģijas ražoša-
nas katlu mājas izveidei Lielvārdes 
novada Jumpravas pagasta 
Jumpravā.

    

Apstiprināja pašvaldības dzīvok-

lim Nr.4 Raiņa ielā 9B, Lielvārdē, 
Lielvārdes novadā, speciālis-
tam izīrējamas dzīvojamās telpas 
statusu.

    

Apstiprināja no nekusta-
mā īpašuma “Sila-mala”, 
Lēdmanes pagastā, kadastra 
Nr.74640030111, atdalīt astoņas 
zemes vienības un izveidot jaunus 
nekustamos īpašumus.

    

Apstiprināja piedalīšanos 
Eiropas Lauksaimniecības fonda 
lauku attīstībai izsludinātajā atklā-
ta projektu iesniegumu konkur-
sā Latvijas Lauku attīstības prog-
rammas 2014-2020 pasākuma 
“7.2 Pamatpakalpojumi un cie-
matu atjaunošana lauku apvidos” 
atklātā projektu atlasē ar projek-
ta iesniegumu “Grants ceļu pār-
būve uzņēmējdarbības attīstībai 
Lielvārdes novadā” un projekta 
pieteikuma iesniegšanu Lauku 
atbalsta dienestā par: 

Autoceļa Nr.19 „Jumprava – 
Rezgaļi – Kaktiņi” Jumpravas 
pagastā pārbūvi no 1,48 km līdz 
2,88 km un autoceļa Nr.9 „Ķedeles 
– Elkšņi – Jumprava” Lielvārdes 
pagastā pārbūvi;

Autoceļa Nr.3 „A/c Lielvārde – 
Rozītes – Ozoli – Kraukļi” Lielvārdes 
pagastā pārbūvi;

Autoceļa Nr.1 „Silmaļi – Mistauti 
– Timsēni” Jumpravas pagastā 
pārbūvi; 

Autoceļa Nr.2 „Upmaļi – Rantes 
– Rēdnieki” Lielvārdes pagastā 
pārbūvi.

    

Deputāti piešķīra papildu finan-
sējumu  “Lāčplēša kapu” kapličas, 
vārtu, kapu kancelejas ēkas un 
zvana torņa atjaunošanas būvdar-
bu veikšanai.

    

Apstiprināja nepieciešamo paš-
valdības finansējuma nodrošināju-
mu 2020.gada budžetā Lielvārdes 
novada pašvaldības darbinieku 
veselības apdrošināšanai.

    

Pirmsskolas izglītības vecuma bērnus reģistrēt elektroniski ir gan ērtāk, gan ātrāk. Paralēli saglabāta 
ir arī reģistrācija klātienē, kad pieteikumu bērna likumiskais pārstāvis aizpilda personīgi un iesniedz 
Valsts un pašvaldības vienotajā klientu apkalpošanas centrā (KAC) Lielvārdes novada pašvaldībā Raiņa 
ielā 11A, Lielvārdē, Lielvārdes novadā.

Lielvārdes novada pašvaldības 
administrācijā jūnijā ir izsludi-
nāti sekojoši iepirkumi:

Edgara Kauliņa Lielvārdes 
vidusskolas pārbūves meta kon-
kurss. Metu iesniegšanas termiņš: 
27.08.2019.

Pārtikas iepirkums skolām un PII. 
Iepirkums “Edgara Kauliņa 

Lielvārdes vidusskolas ēkas pārbū-
ve”(avārijas stāvoklī esošā peld-
baseina nojaukšana). Piedāvājumu 
iesniegšanas termiņš 09.07.2019.

Lielvārdes novada pašvaldības 
administrācijā ir noslēgušies 
sekojoši iepirkumi:

Poliklīnikas ēkas Raiņa ielā 
5, Lielvār dē, atjaunošana un 
labiekārtošana. 

Lēdmanes pamatskolas 1.stāva 
pārbūve pirmsskolas grupu izvie-
tošanai. Iepirkums noslēdzies bez 
rezultātiem.

Pašvaldības informatīvā izde-
vuma “Lielvārdes Novada Ziņas” 
iepirkums. 

Sarunu procedūras
Noslēgusies sarunu procedūra 

par „Pirmsskolas izglītības iestādes 
Lielvārdē mets” ar meta konkursa 
uzvarētāju, ir saņemts finanšu pie-
dāvājums projektēšanai, iekļaujo-
ties pašvaldības plānotajā finansē-
jumā. Ir sagatavots līguma projekts.

Būvprojektu izstrāde:
Minimālā sastāvā ir iesniegts 

Lielvārdes novada kultūras cen-
tra lielās zāles jumta konstrukci-
jas pārbūves projekts. Būvprojekta 
iesniegšanas termiņš -25.06.2019.

Būvdarbi: 
Turpinās Lāčplēša kapu kapličas, 

vārtu, kapu kancelejas ēkas un 
zvanu torņa atjaunošanas būvdarbi.

Turpinās Jumpravas pagasta pār-

Piešķīra finansējumu Lēdmanes 
pamatskolai ēkas teritorijas 
iežogošanai.

    

Apstiprināja finansējumu video-
novērošanas sistēmas uzstādīšanai 
Edgara Kauliņa Lielvārdes vidus-
skolas stadionā.

    

Nolēma atsavināt nekustamo 
īpašumu “Meža gabali”, Jumpravas 
pagastā, Lielvārdes novadā, 
kadastra numurs 7448 002 0354, 
zemes vienības ar kadastra apzī-
mējumu 7448 005 0111.

    

Apstiprināja Lielvārdes novada 
pašvaldībai piederošo nekustamo 
īpašumu izsoles rezultātus:

1) Lāčplēša iela 2A, Lielvārdē, 
Lielvārdes novadā, kadastra 
numurs 7413 002 0302;

2) Lakstīgalu iela 1L, Lielvārdē, 
Lielvārdes novadā, kadastra 
numurs 7413 001 0073;

3) „Vecavoti”, Lēdmanes pagas-
tā, Lielvārdes novadā, kadastra 
numurs 7464 006 0212.

2019. gada 5. jūlijā notika 
domes ārkārtas sēde nr. 10.

Deputāti apstiprināja papildu 
finansējumu Poliklīnikas un aptie-
kas telpu un ēkas fasādes atjauno-
šanai Raiņa ielā 5, Lielvārdē, darbu 
izpildei.

    

Apstiprināja nepieciešamo paš-
valdības finansējuma nodrošinā-
jumu Lielvārdes novada pašvaldī-
bas 2020. gada budžetā pirmssko-
las izglītības iestādes ēkas (jaun-
būves) Meža ielā 18A, Lielvārdē, 
projektēšanai, autoruzraudzībai un 
izstrādātā būvprojekta ekspertīzes 
pakalpojuma apmaksai.

Visi domes lēmumi pieejami 
pašvaldības tīmekļa vietnē www.
lielvarde.lv.

Keita Rožāne,
informācijas līdzekļu redaktore

No 2019. gada jūnija  vecāki savus bērnus 
Lielvārdes novada pašvaldības pirmsskolas 
izglītības iestādēs var reģistrēt elektroniski

Bērnu reģistrācija pirmssko-
las izglītības iestādē elektroniski 
notiek Lielvārdes novada pašval-
dības mājas lapā  www.lielvar-
de.lv  sadaļā  “Nozares /Izglītība/ 
Elektroniskais bērnu rindas reģistrs 
uz VPII”. Šajā vietnē bērna liku-
miskajam pārstāvim jāautorizē-
jas  ar savu e-pasta adresi, uz 
kuru pēc pieteikuma reģistrēšanas 
tiks saņemts pieteikuma reģistrā-
cijas kods (EID). Lietojot EID, turp-
māk varēs  pārbaudīt bērna rindas 
numuru  izvēlētajā Lielvārdes nova-
da pašvaldības pirmsskolas izglītī-
bas iestādē (PII). 

Visi iesniegumi – gan elektronis-
ki nosūtītie, gan klātienē saņem-
tie – tiks reģistrēti rindā saska-

ņā ar Lielvārdes novada domes 
28.12.2018. saistošajos noteiku-
mos Nr.32 “Pirmsskolas vecuma 
bērnu reģistrācijas un uzņemšanas 
kārtība Lielvārdes novada pašvaldī-
bas pirmsskolas izglītības iestādēs 
un iestādēs, kas īsteno pirmsskolas 
izglītības programmu” noteikto kār-
tību. Saistošie noteikumi ir pieeja-
mi Lielvārdes novada pašvaldības 
mājas lapā www.lielvarde.lv, sada-
ļā “Normatīvie akti”.

Pieteikumu reģistrācija notiek 
visu kalendāro gadu, un pieteiku-
mu bērna likumiskais pārstāvis tie-
sīgs iesniegt no brīža, kad bērnam 
izsniegta dzimšanas apliecība.

Pēc pieteikuma saņemšanas 
administrators pārbauda norādīto 

informāciju un elektroniski apstipri-
na pieteikumu.

Ja pieteikums ir rakstiski iesniegts 
PII līdz 2019. gada jūnijam, bērna 
likumiskajam pārstāvim ir jānosū-
ta pieprasījums brīvā formā par EID 
piešķiršanu uz e-pastu: inga.skapa-
re@lielvarde.lv.

Pieteikumā norādītās informā-
cijas izmaiņu gadījumā vecākiem 
ir pienākums informēt Lielvārdes 
novada pašvaldības administrācijas 
Izglītības nodaļu.

Papildu informācija, zvanot uz 
tālruņiem + 371 28631053 ;  +371 
65020828 vai rakstot uz e-pastu: 
inga.skapare@lielvarde.lv  

Inga Škapare,
izglītības nodaļas vadītāja

Pašvaldības 
administrācijas svarīgākie 
darbi 2019. gada jūnijā

valdes ēkas energoefektivitātes 
paaugstināšana. 

Pabeigtie būvdarbi:
Jaunas apgaismes līnijas izbūve 

Cīruļu ielā, Lielvārdē.
Edgara Kauliņa Lielvārdes vidus-

skolas sporta laukuma atlikto darbu 
izpilde. 

Pabeigti lietus ūdens kanalizāci-
jas un meliorācijas sistēmas izbū-
ves darbi Lauku ielā. 

Citi jautājumi:
Rembates parkā tiks veikti labie-

kārtošanas projekta 1.kārtā izbūvē-
to Versaļas seguma celiņu garanti-
jas remonta darbi. 

Saskaņā ar pašvaldības deleģēto 
funkciju par teritorijas sakopšanu 
SIA “Lielvārdes Remte” veic terito-
rijas sakopšanas darbus pēc saska-
ņota grafika. Grafiks tiek publicēts 
mājaslapā. 

Pilsētā veikti asfalta seguma  
ielu  remontdarbi, Stacijas ielā 
Rembates ielā veikta ceļa malas 
apaugumu noņemšana. Līdz jūni-
ja beigām ir pabeigta grants ceļu 
greiderēšana, planēšana, grants 
ceļu grāvmalu appļaušana pagas-
ta teritorijā. 

Pilsētas un pagasta teritori-
jā (ielas, stāvlaukumi) pēc nepie-
ciešamības ir veikta sabojāto vai 
nolietojušos ceļa zīmju nomai-
ņa, jaunu ceļa zīmju uzstādīšana. 
Ceļa zīmju izvietojums tiek saska-
ņots ar jomas atbildīgajām valsts 
institūcijām. 

Citas aktivitātes
Noslēdzies Jauniešu biznesa 

ideju konkurss,   finansiālu atbal-
stu uzņēmējdarbības uzsākšanai 
saņems viens Lielvārdes novada 
jaunietis. 

I. Reķe, izpilddirektore

Pašvaldība aktīvās peldsezonas laikā, t.i., maijā, jūnijā, jūlijā, au-
gustā, reizi mēnesī veic peldūdens kvalitātes monitoringu. Pēdējā 
peldūdens paraugu ņemšanas reize bijusi 26. jūnijā šādās vietās:

Ūdens kvalitāte novada peldētavās atbilst prasībām

Atpūtas vietā „Daugavas iela”;
Peldētavā “Dzelmes”;
Peldētavā „Rītupīte” Jumpravā.
Paraugu analīzi veica Pārtikas dro-

šības, dzīvnieku veselības un vides 
zinātniskais institūts “BIOR” un zilaļ-
ģu vai citu fitoplanktona aļģu zie-
dēšana, naftas produktu klātbūtne, 
kā arī piesārņojums ar peldošiem 

un citiem atkritumiem nav konsta-
tēts. Tātad peldūdens kvalitāte kopš 
iepriekšējo kvalitātes analīžu veik-
šanas ir saglabājusies nemainīga un 
atbilst kvalitātes prasībām.

Lai ūdens kvalitāti saglabātu, 
aicinām iedzīvotājus nepiegružot to 
ar sadzīves un citiem atkritumiem, 
kā arī rūpēties par vidi kopumā. 

 Līdz pat 17. augustam turpinās skolēnu elektroniskā reģistrācija 
dalībai Nodarbinātības valsts aģentūras (NVA) vasaras nodarbinātī-
bas pasākumā.  

Skolēni joprojām var pieteikties darbam vasarā

Strādāt gribošos jauniešus patla-
ban visvairāk meklē darba devēji NVA 
Aizkraukles, Cēsu, Dobeles, Jūrmalas, 
Ogres, Siguldas un Valmieras filiālēs. 
  Informācija par skolēniem pieejama-
jām darba vietām NVA filiāļu apkal-
pošanas teritorijās atrodama NVA 
tīmekļvietnē (www.nva.gov.lv): ir 
jāuzklikšķina uz galvenās lapas laba-
jā pusē esoša banera  “Reģistrācija, 
Skolēnu vasaras darbs”, atvēro-
ties reģistrācijas lapai, tās apakšda-
ļā, NVA filiāļu sarakstā, ir jāsamek-
lē attiecīgās filiāles nosaukums un 

jāuzklikšķina uz tā, atvērsies tabu-
la, kurā būs izlasāms darba devēju 
un pieejamo darba vietu saraksts. 
  Skolēnam ir jāreģistrējas tajā reģio-
nā un novadā, kura teritorijā viņš 
vēlas strādāt! Lai skolēnam būtu 
vieglāk noskaidrot, kurā NVA filiālē 
viņam ir jāreģistrējas,  NVA tīmekļ-
vietnē ir pieejama tabula ar reģio-
nu, novadu un filiāļu uzskaitījumu. 
  Piedalīties pasākumā var jaunieši 
vecumā no 15 līdz 20 gadiem, kuri 
mācās vispārējās, speciālās vai pro-
fesionālās izglītības iestādēs.
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Ja esat iegādājies zemi un gatavojaties būvēt savu sapņu māju, vai arī vēl tikai lūkojaties pēc nekusta-
mā īpašuma, iespējams, apsverat domu par jauna elektrības pieslēguma ierīkošanu.  Kā pie tāda tikt? 
Cik laika un naudas būs vajadzīgs? – Lūk, atbildes uz šiem un vairākiem citiem jautājumiem, kas jums 
palīdzēs vienkārši un ērti īstenot ideju par jauna elektrības pieslēguma ierīkošanu jūsu īpašumā.

Kā parūpēties par ugunsdrošību savās mājās?

Ja saproti, ka pats saviem spēkiem netiksi ar situāciju galā, 
sauc palīgā ugunsdzēsējus glābējus!

Personu pienākums ir nepieļaut ugunsgrēka izcelšanos vai darbības, kas var izraisīt ugunsgrēku, 
kā arī, atrodoties būvē, nekavējoties evakuēties, atskanot ugunsgrēka trauksmes signālam vai 

pamanot ugunsgrēku.

Daudzdzīvokļu dzīvojamo māju iedzīvotājiem
ir jārūpējas par ugunsdrošību ne tikai savā dzīvoklī,

bet arī mājas koplietošanas telpās. Dūmu detektors

Uzstādi mājoklī dūmu detektoru,
kas ar skaņas signālu savlaicīgi ziņos

par radušos sadūmojumu!

Dūmu detektors ir jāuzstāda pie griestiem 
tajās mājokļa telpās, kurās pārsvarā 
uzturas vai guļ mājokļa iemītnieki.

Detektora apkope ir vienkārša. 
Nepieciešams savlaicīgi nomainīt bateriju 
un ik pa laikam ar kontroles (testa) pogu 

pārbaudīt tā darbspēju.

Ugunsdzēsības 
aparāts

Ugunsdzēsības aparāts ir drošākais 
ugunsdzēsības līdzeklis ugunsgrēka 

dzēšanai tā aizdegšanās sākuma stadijā.
Atceries! Dzēst ugunsgrēku ar 

ugunsdzēsības aparātu drīkst tikai tad, 
ja dzēšana nerada draudus tavai dzīvībai.

Ugunsdzēsības 
pārklājs

Degošais priekšmets ar pārklāju ir 
jānosedz pilnībā, un to nedrīkst noņemt, 
kamēr degšana nav pilnīgi beigusies un 

degošais priekšmets atdzisis.

Ugunsdzēsības pārklājs ir speciāls,
liesmu izturīgs pārklājs, ko var izmantot 

nelielu ugunsgrēku dzēšanai.
Ar pārklāju samazina skābekļa piekļuvi 

degšanas vietai, un ugunsgrēks
tiek noslāpēts.

Atkritumu vadu lūku vākiem
ir jābūt cieši aizveramiem

un pastāvīgi aizvērtā stāvoklī, lai nepieļautu 
dūmu izplatību ugunsgrēka gadījumā.

Objektos ar autonomo apkuri
pirms apkures sezonas (līdz 1. novembrim)

jāveic dūmvadu tīrīšana.

Bēniņos un pagrabā
neglabājiet degtspējīgus

priekšmetus un noslēdziet,
lai nepieļautu nepiederošu

personu iekļūšanu.

Neaizkraujiet 
ar priekšmetiem

koplietošanas telpas
un evakuācijas ceļus!

Smēķēšana
koplietošanas telpās

ir aizliegta!

Atbildību par ugunsdrošību koplietošanas telpās
iespējams deleģēt pārvaldniekam pārvaldīšanas līgumā.

Daudzdzīvokļu mājai ir jābūt izstrādātai
ugunsdrošības instrukcijai un visiem mājas iedzīvotājiem

ir jābūt iepazīstinātiem ar to.

Ja tiek izmantota gāze, 
tvaika nosūcējs nedrīkst 

būt pievienots vienīgajam 
dabīgās ventilācijas kanālam.

Reizi 10 gados ir jāveic 
elektroinstalāciju pārbaude.

Dabīgās ventilācijas kanālu 
pārbauda un tīra ne retāk kā 
reizi 5 gados, bet ja objektā 

ir gāzes aparāts –
ne retāk kā reizi 3 gados.

Aizliegts izmantot bojātu vai 
paštaisītu elektroinstalāciju, 

elektroiekārtu un 
elektroierīci!

No idejas līdz elektrības 
pieslēgumam: ar ko sākt?

PIETEIKŠANA
Kā pieslēgt īpašumu elektro-

tīklam vai atjaunot elektrības 
piegādi?

Ja nekustamajā īpašumā nav 
pieslēguma elektrotīklam, pietei-
kumu jauna pieslēguma ierīkošanai 
iesniedziet AS “Sadales tīkls” (ST) 
klientu portālā e-st.lv. Ja īpašums 
jau bijis apdzīvots, tajā ir saglabā-
jies pieslēgums elektrotīklam un 
nepieciešams tikai atjaunot elek-
trības piegādi, vērsieties ar pietei-
kumu pie sava elektrības tirgotāja.

Cik jaudīgu elektrības pieslē-
gumu man vajag?

Ar slodzes aprēķina kalkulato-
ra palīdzību tiešsaistē nosakiet 
jaunam elektrības pieslēgumam 
nepieciešamo jaudu. Jūsu ērtībām 
slodzes aprēķina kalkulators pieej-
ams sadalestikls.lv.

SAGATAVOŠANAS UN  
IERĪKOŠANAS DARBI

Vai man būs jāpiesaista vēl citi 
speciālisti un kas veiks elektrības 
pieslēguma tehniskos darbus?

Jā, jums būs jāizvēlas sertificēts 
elektriķis, kas ierīkos ēkas iekšē-

jo elektrotīklu. Atsevišķos gadīju-
mos arī elektrotīkla izbūves projek-
ta izstrādātājs. Izbūvi līdz sadalnei 
veiks konkursa kārtībā ST atlasīts 
būvnieks. Par elektrotīklu no sadal-
nes līdz jūsu īpašumam un pašā 
īpašumā atbildīgs būs jūsu izvēlēts 
sertificēts elektriķis. Jūsu īpašuma 
elektrotīklu ar kopējo savienos, kā 
arī sadalni un skaitītāju uzstādīs ST 
speciālisti.

Cik daudz laika vajadzēs un kā 
zināšu, kādi darbi jau paveikti un 
kas vēl jādara?

Atkarībā no projekta sarežģītības 
pakāpes, jauna elektrības pieslē-
guma ierīkošana vai slodzes palie-
lināšana var aizņemt  no dažām 
dienām līdz vairākiem mēnešiem. 
Klientu portālā e-st.lv sekojiet līdzi 
visiem elektrības pieslēguma saga-
tavošanas darbiem, kā arī iesaistie-
ties tajos. Reģistrējiet savu tālruņa 
numuru un saņemiet aktuālo infor-
māciju arī SMS formā.

IZMAKSAS
Kā tiek aprēķinātas izmaksas?
Jauna elektrības pieslēguma ierī-

košanas vai slodzes palielināša-

nas izmaksas ir atkarīgas no pie-
prasītās jaudas un veicamo darbu 
apjoma. Tās sastāv no faktiska-
jām izmaksām, piemēram, maksas 
par sadalni, tās uzstādīšanu, kabeļa 
vai vada pievilkšanu līdz sadalnei 
u.c. un ieguldījumiem, kas nodro-
šina kopējā elektrotīkla pieejamī-
bu. Ja esat iegādājies zemi vai ēku, 
kurā nav pieslēguma elektrotīk-
lam, vai vēl tikai plānojat to darīt, 
iesniedziet konkrētā īpašuma jauna 
elektrības pieslēguma ierīkošanas 
pieteikumu klientu portālā e-st.lv 
un saņemiet izmaksu aprēķinu par 
brīvu.

Vai varu atgūt izmaksas?
Lai sekmētu uzņēmējdarbībai 

labvēlīgas vides attīstību, klien-
tiem, kuru elektrības pieslēgums 
vai pieslēguma jaudas palielinā-
jums ir 0,4kV (kilovolti) elektro-
tīklā ar jaudu lielāku par 100A 
vai vidsprieguma elektrotīklā, ir 
iespēja piecu gadu laikā no jauna 
elektrības pieslēguma ierīkošanas 
vai slodzes palielināšanas brīža 
atgūt par pakalpojumu samaksā-
to 100% apmērā. Rūpīgi izvērtējiet 
elektrības pieslēgumam nepiecie-

šamo jaudu, lai atgūstu investīci-
jas un arī vēlāk lietotu elektrību 
nepārmaksājot!

EFEKTIVITĀTE
Kādēļ atteikties no liekās elek-

trības pieslēguma jaudas?
Ar slodzes aprēķina kalkula-

tora palīdzību tiešsaistē pārlie-
cinieties, vai visa īpašumā pie-
ejamā elektrotīkla jauda tiešām 
nepieciešama. Samazinot elektrī-
bas pieslēguma jaudu atbilstoši 
šī brīža vajadzībām, samazināsies 
arī kopējās izmaksas par patērēto 
elektroenerģiju. 

Kā varu samazināt īpašumā 
pieejamo elektrotīkla jaudu?

Piesakiet pieslēguma jaudas 
samazināšanu klientu portālā e-st.
lv un saņemiet šo pakalpojumu bez 
maksas. Rūpīgi izvērtējiet šī soļa 
nepieciešamību un ņemiet vērā, 
ka slodzes atjaunošana ir mak-
sas pakalpojums. Jūsu ērtībām slo-

dzes aprēķina kalkulators pieejams 
sadalestikls.lv.

CITI PIESLĒGUMI
Ko darīt, ja elektrība nepiecie-

šama īslaicīgi?
Ja organizējat pasākumu ārpus 

telpām, iekārtojat āra kafejnīcu 
vai plānojat būvdarbus īpašumā, 
kurā nav pieslēguma elektrotīk-
lam, un šāds pieslēgums nepiecie-
šams vien uz laiku, kas nepārsniedz 
24 mēnešus, pieteikumu īslaicīga 
pieslēguma ierīkošanai iesniedziet 
klientu portālā e-st.lv.

Ko darīt, ja nav pieļaujams 
elektrības padeves pārtraukums?

Ja īpašumā esošajām elektroie-
taisēm nav pieļaujami elektrības 
piegādes pārtraukumi, ar ģenera-
tora palīdzību izveidojiet autonomu 
elektroapgādi. 

Vairāk informācijas  
SADALESTIKLS.LV
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Jau trīs mēnešus Lielvārdes novada pašvaldības izpilddirektore ir Inga Reķe. Viņa nav ienācēja no malas, 
un lielvārdiešiem viņas vārds pēc sešiem Izglītības nodaļas vadītājas amatā nostrādātiem gadiem ir labi 
zināms, tāpat kā šajā laikā paveiktais. Inga neslēpj, ka šobrīd ik diena viņai ir dinamiska un saspringta. 
Tomēr viņa ir pārliecināta par to, ka pieņemt izaicinājumu ir bijis pareizs lēmums: “Ja es baidītos no 
jauniem izaicinājumiem, tad pat neapsvērtu domu uzņemties izpilddirektora pienākumus un atbildību.” 
Intervijā “Lielvārdes Novada Ziņām” izpilddirektore Inga Reķe stāsta par savu darbu, par novada attīstī-
bas vīziju un sevi.

Inga Reķe: “No savas komandas 
sagaidu iniciatīvu un vēlmi 
strādāt novada labā.”

Kādus jaunus izaicinājumus jūs 
redzat šajā darbības sfērā? 

Savulaik, kad uzsāku darbu 
Izglītības nodaļā, tas man arī bija 
izaicinājums, bet reizē iespēja 
darīt darbu tā, kā es to saprotu. 
Saskaroties ar reformām izglītībā 
– skolu finansēšanas problēmām, 
skolu tīkla sakārtošanas jautāju-
miem – nebija viegli un vienkārši. 
Taču pēc ilgāka laika ir ieraugā-
mi arī rezultāti. Kamēr citi nova-
di neko nedarīja attiecībā uz savu 
skolu tīklu, Lielvārdes novada paš-
valdība pieņēma lēmumus, kas radī-
juši pozitīvu ietekmi uz novada izglī-
tības attīstību, klašu piepildījumu, 
atbalsta personāla nodrošinājumu 
un skolotāju atalgojumu. 

Lielākie izaicinājumi šobrīd ir 
dažādu darbu un projektu termi-
ņi un spēja atrast labāko risināju-
mu problēmsituācijās, kā arī prasme 
sadarboties. Par to, kā man veicies, 
gan lai spriež citi.

Būtībā izpilddirektors ir nova-
da “valdības” vadītājs vai, sakot 
citiem vārdiem, vada visu nova-
da administrāciju. Kādas ir admi-
nistrācijas darba galvenās jomas 
un administrācijas komanda, no 
kuras novada attīstībā atkarīgs 
ļoti daudz?

Es tikai nedaudz ieskicēšu admi-
nistrācijas komandas darbu amplitū-
du. 2019. gada budžets tika apstipri-
nāts martā. Lai izpildītu gada budže-
tā plānotos darbus, ir uzsākti būv-
darbi (Lielvārdes kapličas remonts, 
Jumpravas pagasta pārvaldes ēkas 
pārbūve un siltināšana u.c.), dažu 
mēnešu laikā izpildīts pašvaldības 
apstiprinātais iepirkumu plāns, noor-
ganizējot vairāk nekā 15 iepirkumus 
plānoto darbu veikšanai, ekspluatāci-
jā pieņemts jaunais sporta laukums 
Edgara Kauliņa Lielvārdes vidusskolas 
teritorijā, pabeigti īslaicīgie būvdarbi 
– ierīkots gājēju pāreju apgaismo-
jums Raiņa un Gaismas ielā, jaunas 
apgaismojuma līnijas Cīruļu, Meža 
un Pils ielās. Ir izstrādāti būvprojekti 
Skolas ielas pārbūvei, Edgara Kauliņa 
Lielvārdes vidusskolas peldbaseina 
demontāžai, Lielvārdes kultūras cen-
tra jumta pārbūvei. Esam tikuši līdz 
jaunas pirmsskolas izglītības iestādes 
projektēšanas uzsākšanai Avotu dzī-
vojamajā masīvā, Meža ielā, metu 
konkursā atlasot labāko risinājumu. 
Šajā laikā esmu guvusi pirmo pozi-
tīvo pieredzi sarunās ar būvniekiem 
un apdrošinātājiem par nekvalitatīvi 
paveiktiem būvdarbiem un trūku-
mu novēršanu garantijas laikā. Mans 
izaicinājums ir komandas veidošana 
no esošajiem darbiniekiem, veidojot 
komandu tā, lai viss mūsu paveiktais 
būtu kopējs darbs, kur katrs atbild 
par savu jomu un darba kvalitāti. Un 
ja kāds teic, ka ar mani ir grūti, tad 
noteikti esmu tik vien izdarījusi, kā 
lūgusi kārtīgi paveikt savus pienāku-

mus. Manuprāt, lai pašvaldības darbs 
būtu rezultatīvs un no tā labumu 
gūtu iedzīvotāji, šeit strādājošajiem 
jāapzinās, ko no viņiem sagaida un 
kāds rezultāts ir jāsasniedz. Līdz ar to 
pašlaik svarīgi ir stiprināt pašvaldības 
speciālistu komandas izpratni par 
mērķtiecīgu rīcību. No savas koman-
das sagaidu iniciatīvu un vēlmi strā-
dāt novada labā. Ar izpratni izturos 
pret kolēģu vajadzībām un novērtēju 
arī viņu sniegto atbalstu.

Lielvārdes novads ar Lielvārdes 
pilsētu, Lielvārdes, Jumpravas 
un Lēdmanes pagastiem ir visai 
sarežģīta saimniecība. Kā izdodas 
samērot novada iedzīvotāju inte-
reses un vajadzības tā, lai visi jus-
tos apmierināti? 

No pašvaldības iedzīvotāji grib 
saņemt kvalitatīvus pakalpoju-
mus – izglītības, kultūras un soci-
ālos pakalpojumus, sakārtotu infra-
struktūru, sakoptu novada teritoriju, 
drošu vidi, saremontētus ceļus, ielas 
u.c. Iedzīvotāji vēlas tikt uzklausī-
ti un saprasti. Katru dienu saņe-
mu daudz zvanu un e-pastu par 
problēmām, ar ko saskaras iedzī-
votāji, iespēju robežās tās palīdzam 
risināt. Es priecā-
jos par katru iespē-
ju, kad varam kons-
truktīvi sadarboties. 
Un darāmā patiešām 
ir ļoti daudz. Tiesa 
gan, nevaru nepie-
minēt arī kādu nega-
tīvu iezīmi komuni-
kācijā: destruktīvi 
viedokļi un sociālo 
tīklu negācijas patie-
šām nepalīdz uzlabot 
dzīvi novadā.

Kādas ir galvenās problē-
mas, kuras ikmēneša tikšanās 
reizēs ar pašvaldības pagastu 
vadību min iedzīvotāji? Kā paš-
valdība palīdz tās risināt?

Problēmas ir dažādas. Pamatā 
ikmēneša tikšanās reizēs nāk vecā-
ka gada gājuma cilvēki, jo pa dienu 
viņi nav tik aizņemti darbā. Sociāli 
aktīvie iedzīvotāji izmanto citus sazi-
ņas kanālus, visbiežāk piezvanot. 
Ļoti aktuāls ir grants ceļu stāvok-
lis pagastos, iedzīvotāju pārvieto-
šanās uz darbu, skolu, pie ārsta u.c. 
Jumpravas pagasta iedzīvotājiem ir 
svarīgs siltumapgādes jautājums, jo 
esošā katlumāja un apkures katli 
ir nolietojušies. Dome pieņēmusi 
lēmumu par siltumapgādes pakal-
pojuma nodošanu SIA “Lielvārdes 
Remte”, likvidējot Jumpravas paš-
valdības aģentūru. Iedzīvotāji ir 
satraukti par pārmaiņām, bet paš-
valdība kopā ar aģentūru un SIA jau 
ir uzsākusi darbus, lai pakalpojumus 
jaunajā apkures sezonā nodrošinātu 
esošajā apjomā, nemainot siltuma 
izmaksu tarifus.

Kāda ir sadarbība ar pašvaldī-
bas iestāžu vadītājiem? Vai palīdz 
tas, ka kopumā Lielvārdes nova-
da pašvaldībā esat nostrādājusi 
jau astoņus gadus?

Jā, palīdz. Esmu iepazinusi visus 
iestāžu vadītājus, viņu stiprās un 
vājās puses. Viņi tāpat manējās. 
Esam sadarbojušies izglītības, kultū-
ras, jaunatnes un sporta jautājumos, 
un joprojām to darām. Vienmēr 
esmu iesaistījusies arī saimniecisku 
un juridisku jautājumu risināšanā, 
ja izglītības iestāžu vadītājiem tas 
bijis nepieciešams.  Arī viņos novēr-
tēju vēlmi attīstīt pakalpojumus un 
spēju saskatīt iestāžu attīstību. No 
iestāžu vadītājiem sagaidu inicia-
tīvu un atbildības uzņemšanos par 
pieņemtajiem lēmumiem, kā arī 
lielāku elastību dažādu jautājumu 
risināšanā.

Kā jūs vērtējat pašvaldības 
sadarbību ar novadā 
strādājošajiem uzņēmējiem? 
Vai ir kādi nākotnes plāni, kas 
uzņēmējdarbības vidi padarītu 
vēl pievilcīgāku?

Mūsu novada uzņēmēji ir ļoti 
atsaucīgi un atvērti sadarbībai. 
Aktīva ir Lielvārdes Uzņēmēju bied-
rība, bieži vien viņi pirmie nāk ar 
iniciatīvu. Lielvārdes novada uzņē-
mējus esmu iepazinusi, organi-

zējot skolēnu nodarbinātī-
bu vasarā, nometnes, 

novadā īstenotajos 
Eiropas Savienības 
izglītības projektos 
uzņēmēji nodroši-
na daudzveidīgus 
izglītības pakal-

pojumus skolām. 
Viņi vienmēr atbal-

stījuši pašvaldību arī 
lielu starpnovadu vai Latvijas 

mēroga pasākumu organizēšanā, 
kā, piemēram, Jauniešu forumus 
sadarbībā ar uzņēmējiem, Jauniešu 
dienas, karjeras izglītības pasāku-
mus, Latvijas patriotisma spēles 
“Rīgas sargi” posma organizēšanu 
Lielvārdē. Tāpat uzņēmēji kļūst par 
mentoriem un padomdevējiem jau-
niešiem, kuri startē ar savām biz-
nesa idejām pašvaldības Biznesa 
ideju konkursos. Ar uzņēmēju līdz-
dalību notiek arī kultūras pasāku-
mi un novada svētki. Iepriekšējos 
gados pašvaldībā ir ieviestas tradī-
cijas, kas stiprina novada uzņēmēju 
pašapziņu un piederību novadam. 
Tās ir Uzņēmēju nedēļas, pašval-
dības un uzņēmēju rīkotie tirdziņi 
novadā saražotās produkcijas popu-
larizēšanai. Cerīgi raugos uz privātās 
un publiskās partnerības biedrības 
“Zied zeme” uzsākto iniciatīvu par 
koprades telpām uzņēmējdarbībai. 

Novada stratēģija līdz 2030. 
gadam paredz, ka Lielvārdes 
novads ir moderna pilsētlau-

ku  vide, pievilcīga dzīvošanai, 
darbam, atpūtai, tūrismam. Kādi 
ir galvenie veicamie darbi šī 
mērķa sasniegšanai?

Mērķis nav pārlieku ambiciozs, 
taču, neprasmīgi rīkojoties, var 
sabojāt arī esošo.  Pašlaik mūsu 
pilsētvidē dominē stilu dažādība, 
tā ir diezgan nolietojusies un prasa 
daudz līdzekļu sakopšanai un uzla-
bošanai. Esam sākuši ar elemen-
tāru sakārtošanu un esošo objektu 
sakopšanu. Ņemot vērā pašvaldības 
uzsāktos jaunos  investīciju projektus 
un plānus attiecībā uz pilsētas par-
kiem, ir cerības uz pilsētvidi paska-
tīties kā uz vienotu veselumu. Kas 
mums palīdz izskatīties labāk? Tās ir 
dabas vērtības – Daugava, Lāčplēša 
parks, novada ainaviskums –, veik-
smīgs ir Rembates parka atjauno-
šanas projekts. Lielvārdē sasāpēju-
si ir tirgus laukuma problēma, ko 
tika mēģināts risināt ar projektu 
vairākās kārtās, taču tas mums izrā-
dījās pārāk dārgs. Vienkāršotu tirgus 
ideju risināsim ar publiskās partne-
rības un pašvaldības līdzekļiem, līdz 
šim rudenim mums jātiek pie savām 
tirdzniecības vietām ar nelielu labie-
kārtojumu. Lielvārdei ļoti nepiecie-
šams pilsētas laukums, un jāturpina 
attīstīt atpūtas zonas, daudz līdzekļu 
vajadzīgs ielu seguma atjaunošanai.  

Lielvārdes novads izveidots 
2009. gadā, un šajā laikā paš-
valdība daudz darījusi, lai nova-
du padarītu pēc iespējas pievil-
cīgāku. Vai, jūsuprāt, ir pamatoti 
tagad administratīvi teritoriālās 
reformas (ATR) ietvaros lemt par 
novada pievienošanu Ogrei? 

Šis ir politisks jautājums, kas 
var ietekmēt ikviena novada 
iedzīvotāja ikdienu un labsajūtu. Par 
administratīvi teritoriālo reformu 
Lielvārdes novada dome nav 
pilnvarojusi mani izteikt savu vie-
dokli. Tomēr kā pilsonei un kaimiņu 
novada iedzīvotājai man ir savs vie-
doklis. Lielvārdes novadam ir pozi-
tīvi sociālekonomiskie rādītāji, kas 
liecina par spēju ekonomiski attīstī-
ties patstāvīgi, saglabājot tikai sev 
raksturīgo. Esmu iepazinusies arī ar 
neatkarīgu ekspertu pētījumiem par 
reformas plusiem un mīnusiem, un 
nepiekrītu ka attīstība var notikt tikai 

lielos novados. Finanšu un varas kon-
centrācija pilsētās vēl vairāk sekmēs 
lauku iztukšošanos. Vai tiešām Ogrē 
labāk zinās, kas iedzīvotājiem vaja-
dzīgs Lielvārdē? Lielākā daļa pakal-
pojumu jau tagad tiek nodrošināta 
tepat Lielvārdē. Diez vai ekonomiski 
izdevīgi būtu tos mākslīgi pārcelt uz 
lielāku centru!

Publiskajā telpā, diskutējot 
par ATR, pamatā ir ministrijas un 
ministra, kā arī vairāku “dum-
pīgo” pašvaldību viedoklis, taču 
kvalitatīvas iedzīvotāju aptaujas 
un viedokļu noskaidrošana neno-
tiek. Vai ministrijai vajadzētu 
ieklausīties iedzīvotāju viedoklī 
un kā šo viedokli līdz  politiķiem 
“aiznest”? 

Tas nu jāizlemj politiķiem. Taču, 
nenoliedzami, pašiem politiķiem un 
politiskajām partijām nāktu tikai par 
labu, ja tās runātu ar iedzīvotājiem. 
Citādi vēlētāju, kuri iet uz vēlēša-
nām, paliek aizvien mazāk.

Lielvārdes vārds, pateicoties 
tās bagātajai vēsturei, Edgara 
Kauliņa piemiņai, Andreja 
Pumpura muzejam un tā lomai 
tautas Atmodā, kultūrvēsturis-
kajām tradīcijām u.c., ir stabils, 
visas Latvijas iedzīvotāju apziņā 
nostiprinājies zīmols. Kas vēl būtu 
darāms tā stiprināšanai?

Ar cieņu izturos pret vēsturiskajām 
vērtībām, kas iesakņojušās vairākās 
lielvārdiešu paaudzēs, un kultūras 
mantojumu. Mūsdienās tam jāpie-
vieno jaunas tradīcijas un vērtības, 
ko rada tagadējās paaudzes. Šodien 
Lielvārdes atpazīstamību veicina 
novada sportisti un jaunieši, novada 
jaunie un pieredzējušie uzņēmēji. 
Lielvārdes  novada vārds saistās ar 
interešu izglītības centru “Lielvārde” 
vai atrakciju parku “Avārijas Brigāde” 
Lēdmanē, ko pazīst visā Latvijā. Šajā 
gadījumā “novada zīmols” ir vairāk 
tāds pašapziņas jautājums. Ja paš-
valdībai izdotos īstenot novada attīs-
tības plānā paredzētos darbus, mēs 
kā novads būtu soli tuvāk modernai 
pilsētas un lauku  videi, kuru cilvēki 
izvēlētos par savu dzīvesvietu, vietu 
savam biznesam. Tas man šķiet ļoti 
svarīgi. 

Rita Krasta

Inga Reķe ir pieredzējusi vadītāja, kurai labi zināms viss novadā  
notiekošais. Ne velti darbā novada pašvaldībā pavadīti jau astoņi gadi,  
tostarp – arī vadot tik sarežģīto izglītības jomu. 

Foto no Lielvārdes novada pašvaldības arhīva

“Lielvārdes novadam  
ir pozitīvi sociālekonomiskie 

rādītāji, kas liecina par 
spēju ekonomiski attīstīties 

patstāvīgi, saglabājot 
tikai sev raksturīgo.”

(Inga Reķe,  
Lielvārdes novada  

pašvaldības  
izpilddirektore)
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28. jūnijā Dienas aprūpes centrā notika Pēterdienas svinības un Līgo-
svētku atcere. “Lielvārdietes” nodziedāja Maslovskas dziesmu “Lai 
dziesma kā drauga vārdi”. 

Skats no Agra Liepiņa lugas “Darbs lielu dara” izrādes.             Māra Medeņa foto

Pēterdienu sagaidot

Dejo “Sidrabotie gadi”.                                                Māra Medeņa foto

Aprūpes centra direktore Vita 
Saleniece-Šmaukstele pastās-
tīja par Pēterdienas tradīci-

jām. Teātris “Paši” izspēlēja Agra 
Liepiņa lugu “Darbs lielu dara” 
(režisore Skaidrīte Tilaka), iesais-

Janvārī bērnu koris “Lielvārde” piedalījās XIII Starptautiskajā 
Daugavpils Garīgās mūzikas festivālā “Sudraba zvani”, kur bērnu 
kategorijā ieguva galveno balvu. Kora diriģente Baiba Klepere un 
koris saņēma uzaicinājumu no 21. jūnija līdz 1. jūlijam apmeklēt 
kordiriģentu meistarklases Maķedonijas pilsētā Struga, iestudējot 
latviešu kora mūziku septiņiem koriem no Maskavas.

25. jūnijā VPDK “Saime” sēdās lidmašīnā, lai lidotu uz Azerbaidžānas 
galvaspilsētu Baku, kur notika starptautisks tautas deju festivāls- 
konkurss “KHAZAR-FOLK 2019”, kurā  Jumpravas deju  kolektīvs 
“Saime” 17 kolektīvu konkurencē ieguva godalgoto 2. vietu.  

tot “Lielvārdietes” ar vairākām 
dziesmām Intas Saulītes akordeo-
na pavadījumā, kā arī “Sidraboto 
gadu” dejotājus. Ināra Bernāne 

ar palīdzēm parūpējās par garšī-
gu bukstiņbiezputru. Pašdarbības 
kolektīvu vadītāji saņēma piemi-
ņas balvas un skatītāju pulka sirsnī-

gus aplausus. 

Rūta Koluža,
Lielvārdes Pensionāru biedrības 

valdes locekle

Bērnu koris “Lielvārde” uzstājas Maķedonijā

Koris “Lielvārde” tautastērpos un pašu pītajiem Līgo vainagiem rokās pie ezera Maķedonijā. 
Foto no kora personīgā arhīva

Šis “Starptautiskais koru forums” 
notiek katru gadu kopš 2014. 
gada, un tā mākslinieciskais vadī-
tājs ir pasaules slavenais maķedo-
niešu diriģents Sašo Tatarčevskis. 
Katru gadu tiek pieaicināts kādas 
citas valsts diriģents, kurš iestudē 
savas valsts kora mūziku, šoreiz 
tā bija diriģente Baiba Klepere. 
Katru dienu notika mēģinājumi, 
kur dziedātāji apguva repertuāru. 
Baiba mācīja bērnu koriem latviešu 
dziesmas, kuras pēc tam dziedāja 
gala koncertā, bet Sašo Tatarčevskis 
strādāja ar pieaugušajiem un bērnu 
korim “Lielvārde” mācīja vienu 
maķedoniešu tautasdziesmu.

“Jāņu vakarā notika mūsu kora 
koncerts, kurš tika uzņemts ar mil-
zīgu sajūsmu un apbrīnu! Bijām 
sapinuši ziedu vainadziņus un 
cienājām publiku ar Jāņu sieru! 
Paldies par to līdzi atbraukušajām 
mammām un skolotājai Evitai,” 
saka diriģente Baiba. Lielvārdieši 
bija apmetušies blakus pareizticī-
go klosterim, kura baznīcā vienā 
no vakariem izskanēja koncerts 
“Dzied diriģenti”. Šim koncertam 
katra kora vadītājs sagatavoja 
vienu garīga satura dziesmu. Tur 
piedalījās skolotāja Evita Konuša, 
jo Baibai paralēli bija stundas ar 
bērnu koriem.

“Brīvajā laikā mēs peldējāmies 
Ohridas ezerā, sauļojāmies, drau-
dzējāmies ar citiem bērniem un 
braucām ekskursijās. 28. jūnijā 
notika gala koncerts Ohridas pilsē-
tas Sv. Stefana katedrālē, kurā tika 

atskaņots iestudētais repertuārs. 
Koncertu filmēja Maķedonijas 
televīzija,” par piedzīvojumiem 
Maķedonijā stāsta skolotāja Evita 
Konuša.

“Mēs Maķedonijā jutāmies mīlē-

ti un apbrīnoti. Lielvārde var lepo-
ties ar saviem bērniem,” piebilst 
Baiba. 

Keita Rožāne, 
informācijas līdzekļu redaktore

Deju kolektīvs “Saime” deju festivālā Azerbaidžānā iegūst 2. vietu

Konkursā  bija jādejo divas dejas 
žūrijas priekšā, kuras sastāvā bija 
septiņi cilvēki, tostarp – žūrijas 
priekšsēdētājs – Baku baleta trupas 
vadītājs. Pārējie žūrijas pārstāvji bija 
horeogrāfi un deju kolektīvu vadī-
tāji no Krievijas, Turcijas, Gruzijas 
un Azerbaidžānas. Nodejojot deju, 
kolektīvam bija jāstāv uz lielās ska-
tuves žūrijas priekšā, un kolek-
tīvs tika vērtēts no 5-10 ballēm. 
Pirmais vērtējums tika dots par 
deju horeogrāfiju, otrais vērtējums 
par tehnisko izpildījumu un trešais 
vērtējums tika dots par kolektīva 
koptēlu. Nākamajā dienā Heidera 
Alijeva pils centrālajā koncertzālē 
notika konkursa noslēguma kon-
certs, kurā tika paziņots žūrijas 
vērtējums. Sekoja neviltots pār-
steigums un prieks, kad “Saime” 
tika godalgota ar 2. vietu, iegūstot 
kausu un diplomu. Koncerta noslē-
gumā visi kolektīvi vienojās kopīgā 
azerbaidžāņu dejā, kuras pamatso-

ļi bija iepriekš jāapgūst, atrodoties 
Latvijā. Patriotiskās noskaņās finā-
la dejas laikā tika ienests milzīgs 
Azerbaidžānas valsts karogs. No 
skatītāju rindām sāka nest greznus 
ziedu pušķus un tika sveikti festi-
vāla organizatori, žūrija, kolektī-
vu vadītāji, horeogrāfi un konkursa 
dalībnieki.

Pirms un pēc konkursa “Saime” 
nedaudz iepazinās ar Azerbaidžānas 
kultūru, cilvēkiem, pabraukājot un 
izstaigājot ekskursijās gan pa pašu 
galvaspilsētu Baku, gan nedaudz 
ārpus tās. Pirmajā dienā apmeklē-
jām unikālu vietu – Degošo zemi, 
kur nepārtraukti deg zeme, jo no 
zemes dzīlēm nāk gāze. Tāpat tika 
apmeklēts parks Gobustānā 70 km 
attālumā no Baku, kas ir populārs 
ar seniem alu cilvēku zīmējumiem 
no 10.-8. gadu tūkstoša p.m.ē. 

Vislielāko ekskursijas daļu kolek-
tīvs pavadīja galvaspilsētā Baku, 
Kaspijas jūras piekrastē, apskatot 

to gan dienā, gan naktī. Sajūsmu 
radīja Baku vecpilsētas ieliņa, kurā 
padomju laikos tika filmēta filma 
“Briljanta roka”, kur galvenais fil-
mas varonis paslīd uz arbūza mizas. 
Apmeklēts tika dārzeņu un augļu 
tirgus, kurā bija jābūt īpaši mod-
ram, jo, kā iepazinām azerbaidžā-
ņus, tie ir nedaudz krāpnieciski. Ja 
nebūsi modrs, ātri aptīs ap pirk-
stu, un tirgū vari zaudēt lielas nau-
das summas, pērkot, piemēram, 1 
kg ķiršu.

Nacionālā virtuve ir ļoti garšīga. 

Cūkas gaļa šajā valstī netiek lietota, 
tā tiek aizstāta ar jēra, liellopa un 
vistas gaļu. Nacionālais ēdiens ir rīsu 
plovs, kas šajā valstī ir izteikti gards. 
Neiztikt arī bez Azerbaidžānas tējas. 
Tā šajā valstī tiek augstu vērtēta un 
tiek pasniegta it visur īpašas formas 
glāzītēs. Alkoholiskie dzērieni kafej-
nīcās netiek piedāvāti.  

Mums pilnīgi nesaprotama bija 
satiksme uz Azerbaidžānas ceļiem. 
Tur neeksistēja ne braukšanas 
noteikumi,  ne drošība uz gājēju 
pārejām. Visi brauca lielā ātrumā, 

nemitīgi skaļi taurēdami. Ja  trans-
portlīdzeklis nav aprīkots ar skaļu 
tauri, tad satiksmē ir grūti piedalī-
ties, jo ar taures palīdzību viņi rāda 
gan virziena maiņu, gan bremzēša-
nu, gan ātruma uzņemšanu.

Bet vislielāko sajūsmu “Saimes” 
dejotājiem radīja naksnīgā pastai-
ga pa Baku jauna, erudīta un zino-
ša gida pavadībā. Iespaidīgs grez-
nums, apgaismojums, pārsteidzošs 
miers un klusums,  interesanti stās-
ti tika izbaudīti līdz pat plkst. 2.00 
naktī.

Nedaudz ieskicējot “Saimes” 
ceļojumu un dalību festivālā, gribam 
teikt lielu paldies kolektīva vadītā-
jai Aijai Ērglei un koncertmeistaram 
Raimondam Krieviņam par sagata-
vošanu konkursam.  Paldies dejotā-
jai Lienei, kas rūpējās, lai mēs aiz-
brauktu uz Azerbaidžānu! Paldies 
Lielvārdes novada pašvaldībai par 
sarūpētajiem suvenīriem un liels 
paldies Valsts Kultūrkapitāla fon-
dam par 1000 eiro finansiālu atbal-
stu konkursa dalībai! 

Evija Kozlovska,
VPDK “Saime” dejotāja

Saime festivāla noslēgumā ar saņemto diplomu un kausu. 
Foto: Evija Kozlovska
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Maija beigās Edgara Kauliņa Liel-
vārdes vidusskolā viesojās Vides 
izglītības fonda pārstāvji, lai iz-
vērtētu skolas darbību Ekoskolas 
programmā šajā mācību gadā.

Mācību gada noslēgumā un vasaras brīvlaika sākumā 12 Jumpravas pamatskolas skolēni un skolotājas 
Inese Kristapure un Evija Kozlovska iesaistījās starptautiskā projektā, kuru rīkoja “The World’s Largest 
Lesson” sadarbībā ar “Empatico” platformu. 

Ekoskolas aktivitātes pagājušajā 
mācību gadā novērtētas atzinīgi

Skolas jaunieši gandarīti pēc jūras krasta sakopšanas talkas Saulkrastu 
pludmalē.                                                               Foto no skolas arhīva

Bērnu un vecāku kopīgi darinātā kukaiņu māja.          Foto no skolas arhīva

Ekopadome ir tā, kura vada 
un organizē Ekoskolas aktivitātes 
– skolēni ir iesaistīti dažādu vie-
dokļu uzklausīšanā, izvērtēšanā 
un beigās arī lēmumu pieņem-
šanā.  Edgara Kauliņa Lielvārdes 
vidusskolas Ekopadomē darbojas 
tās prezidente Laura Lazdiņa, viet-
niece Laura Viļumsone un pārstāv-
ji: Artūrs Kristkalns, Kārlis Jansons, 
kā arī vairāki puiši no 9. b klases. 
Ekoskolas jaunāko maiņu tikšanās 
laikā pārstāvēja Haralds Lūsis no 
4. b klases, kurš stāstīja par jau-
nāko klašu aktivitātēm visa gada 
garumā.

Ekoskolu programmā Edgara 
Kauliņa Lielvārdes vidusskola dar-
bojas trešo gadu. Programmas 
vadītāja, skolotāja Velta Gobiņa 
stāsta, ka skola jau saņēmusi divus 
diplomus, kas apliecina, ka veik-
smīgi iziets programmas sākum-
posms: “Esam pierādījuši, ka varam 
startēt uz augstāku novērtējumu – 
Zaļo karogu.”

Katru gadu skolai jāizvēlas dar-
bības joma, un šogad tā bijusi 
“Skolas vide un apkārtne”, jo sko-
lēnu aptaujas rezultāti liecināja, 
ka tieši šajā jomā jaunieši gaida 
izmaiņas. 

Ekopadome bija apņēmusies 
veikt vides izvērtēšanu skolā un 
tās apkārtnē, tā nosakot, kādi darbi 
veicami, un pēc tam tos īstenot, kā 
arī iesaistīties pilsētas vides uzkop-
šanas darbos, jaunu apstādījumu 
veidošanā.  Uzdevumu  īstenošanā 
skolēni sadarbojās ar skolas paš-
pārvaldi un pilsētas jauniešu domi, 
vecākiem un pilsētas uzņēmējiem.

Rododendru stādīšana pie skolas. Foto no skolas arhīva

Jaunākais sanāksmes dalībnieks  
Haralds Lūsis no 4. b klases bija 
īpaši priecīgs pastāstīt, ka ir izvei-
dots atpūtas stūrītis 1. – 4. klašu 
skolēniem. Šeit izvietots arī pufs, 
ko skolēni izmanto ne tikai atpū-
tai, bet arī mācību darbā, kad 
viņiem jāstāsta par izlasīto grāma-
tu – tad to var darīt, ērti iekārtojo-
ties pufā. 

Jaunākajās klasēs pēc Eko-
padomes  ierosinājuma iesākuši 
veidot “zaļās palodzes”, uz kla-
ses palodzes audzējot dažādus gar-
šaugus. Vairākos skolas pasākumos 
skolēni veidojuši ekopunktus, kur 
dalībniekiem jāveic ar vidi saistīti 
uzdevumi vai jāatbild uz jautāju-
miem. Notikušas arī mācību stun-
das ārpus skolas – “zaļajā klasē”. 

Ar vecāku palīdzību izpētes darbā 
skolēni ir izveidojuši kukaiņu māju, 
kas novietota skolas pagalmā un 
kur var vērot kukaiņu dzīvi. Darināti 
arī putnu būri, kas izvietoti skolas 
teritorijā un arī Griguļa mežā. 

Sperts solis telpas mikroklimata 
uzlabošanas virzienā – kā pastāstīja 
skolas direktors Aivars Peisenieks, 
vienā klases telpā logi ir aplīmēti 
ar īpašu saules starojumu aizturo-
šu aizsargplēvi, lai siltā laikā klase 
neuzkarstu. Secināts, ka klasē, kur 
ir šīs aizsargplēves, gaisa tempera-
tūra siltās dienās ir pat par četriem 
grādiem zemāka. 

Ekoskolas padomes darbos un 
eksperimentos aktīvi iesaistās arī 
skolas saimnieks Aigars Mendiks. 
Viņš tikšanās laikā ar Vides izglītības 
fonda pārstāvjiem pastāstīja, ka izai-
cinājums izrādījies parasto spuldžu 
nomainīšana uz “Led” apgaismoju-
ma spuldzēm, jo esošā infrastruktū-
ra nav tam īsti piemērota. Savukārt 
skolēni pastāstīja par eksperimen-
tu – džemperu dienu, kad skolā par 
pāris grādiem tika samazināta apku-
res temperatūra, lai noskaidrotu, vai 
un cik šādi iespējams ieekonomēt. 
Ekonomija vienas dienas laikā esot 
bijusi 2,45 eiro. Skolēni pēc džempe-

ru dienas pauduši viedokli, ka apkuri 
varēja samazināt pat par vairāk grā-
diem, aukstums neesot bijis jūtams. 

Skolā ir ieviesta atkritumu šķiro-
šana – pagalmā ir izvietoti kontei-
neri papīram, plastmasai un stik-
lam. Skolēni nodod arī makulatū-
ru un baterijas un ir apmeklēju-
ši atkritumu poligonu Getliņos. Ir 
rīkoti izglītojoši pasākumi klasēs 
par plastmasas atkritumu samazi-
nāšanu. Ekopadomes jaunieši ievē-
rojuši, ka skolas biedri arvien vai-
rāk lieto paši savas ūdens pudeles, 
ko uzpilda vairākkārt, kas vērtēja-
mas kā pozitīvas pārmaiņas ikdie-
nas ieradumos.

Ekopadome pievērsusi uzmanī-
bu arī drošības jautājumiem skolā 
un ap to. Maija sākumā 1.-9. klašu 
skolēni tikušies ar runci Rūdi un 
diviem policijas darbiniekiem, kad 
tika pārrunāti drošības noteikumi, 
braucot ar velosipēdu. 

Ekopadome divas reizes gadā ir 
izvērtējusi elektronererģijas patē-

riņu skolā un secinājusi, ka gais-
ma bieži netiek izslēgta, kad klasē 
neviena nav. Ieslēgti mēdzot palikt 
arī datori un projektori. Ekopadomes 
puiši ir veikuši pārrunas par šo 
tēmu, un skolā ir izlikti atgādināju-
mi par elektrības taupīšanu. 

Notikušas arī nodarbības par 
veselīgu uzturu, gatavoti veselī-
gi našķi. Ekoskolas pārstāvji īpaši 
priecīgi par to, ka izdevies būtiski 
samazināt pārtikas atkritumus  – 
īpaši esot domāts par skolas ēdien-
karti, un to, ka katrs skolēns var sev 
uz šķīvja likt tik, cik var apēst.

Vides izglītības fonda pārstāvji 
atzinīgi novērtēja skolas paveikto 
gada laikā. Vasaras periodā komi-
sija 15 cilvēku sastāvā izvērtēs kat-
ras Ekoskolas paveikto. Septembra 
otrajā nedēļā  visas Latvijas 
Ekoskolas pulcēsies Rīgā uz rezultā-
tu paziņošanu. 

Zane Aperāne , 
Komunikācijas un tūrisma nodaļas 

vadītāja p.i.

Jumpravas pamatskolas skolēni piedalās projektā, 
kas rosina domāt par Zemes ilgtspējīgu attīstību

Skolotāja Inese pirms video tiešraides projekta dalīb-
niekiem parāda nelielu prezentāciju par sadarbības 
partneriem.

Pirmā video tiešraide, kuras laikā projekta dalībnieki 
iepazīstas viens ar otru, uzdod jautājumus par skolu, par 
bērnu ārpusstundu aktivitātēm, par interesēm, par valsti.

Foto no personīgā arhīva

Projekta mērķis bija vērst bērnu 
uzmanību uz pasaulē notiekošajām 
klimata pārmaiņām, nabadzību, 
izglītības pieejamību, resursu racio-
nālu izmantošanu, lai mēs varētu 
dzīvot uz Zemes pēc iespējas ilgāk. 

Projekta ietvaros bērni tika aicinā-
ti iepazīties ar ANO noteiktajiem 
17 ilgtspējīgas attīstības mērķiem. 
Projekta laikā bērniem bija jāveic 
dažādi uzdevumi gan tiešsaistē, 
gan patstāvīgi darbojoties klasē, 

gan aizpildot anketas. Izmantojot 
“Empatico” platformu, Jumpravas 
pamatskolas komandai tika atrasta 
sadarbības komanda Apvienotajā 
Karalistē – islāma skola Londonā 
(The King Fahad Academy). 

Izmantojot “Empatico” platfor-
mu, Jumpravas skolēni sazinājās ar 
saviem vienaudžiem no Londonas, 
iepazinās ar tiem, apmainījās ar 
stāstījumiem par to, kuri 3 no 17 
ilgtspējīgas attīstības mērķiem, 
viņuprāt, ir aktuāli attiecīgajā val-
stī, pārdomāja, ko skolēni dara vai 
varētu darīt, lai uzlabotu situāciju. 
Pēc tam skolēni gatavoja prezen-
tāciju par šiem mērķiem un sūtīja 

ierakstu saviem vienaudžiem uz 
Londonu. Projekta noslēgumā, kas 
notika tiešsaistē, skolēni dalījās pār-
domās, ko katrs guvis no šī projekta. 
Paldies bērniem par atsaucību un 
skolotājām par drosmi izmēģināt 
kaut ko jaunu. 

Inese Kristapure 
un Evija Kozlovska, 

skolotājas
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Dabas aizsardzības pārvaldes 
uzdevumā laika posmā no 2017. 
līdz 2019. gadam tiek īstenota 
“Dabas skaitīšana” jeb Eiropas 
Savienības (ES) Kohēzijas fonda 
projekts “Priekšnosacījumu 
izveide labākai bioloģiskās 
daudzveidības saglabāšanai un 
ekosistēmu aizsardzībai Latvi-
jā”, uzskaitot ES nozīmes aizsar-
gājamos biotopus – viendabīgas 
teritorijas, kurās sastopama 
liela bioloģiskā daudzveidība, 
piemēram, 1) bioloģiski vērtīgi 
zālāji, 2) dabiskoties sākušas 
mežaudzes, 3) purvi, 4) cilvēka 
mazietekmēta jūras piekraste 
un kāpas, 5) upes, ezeri, 6) alas 
un iežu atsegumi. 

Projekta “Dabas 
skaitīšana” aktualitātes

11. jūnijā Lielvārdes kultūras cen-
trā iedzīvotājiem bija iespēja iepa-
zīties ar šī projekta aktualitātēm, 
ko prezentēja  Dabas skaitīšanas 
projekta vadītājas asistente Ilze 
Reinika.

Ilze Reinika klātesošos iepazīs-
tināja ar kopējām projekta aktu-
alitātēm, kā arī pastāstīja konkrēti 
par Lielvārdes novadā jau paveikto 
un vēl plānoto: 2017. gadā ir skatī-
ta neliela daļa Jumpravas pagasta, 
2018. gadā ir nokartēta jeb apse-
kota teritorija Lēdmanes pagastā, 
daļa Lielvārdes pagasta, maza daļa 
Jumpravas pagasta un Lielvārdes 
pilsētas, bet lielākais vairums nova-
da teritorijas jeb ap 2/3 (atliku-

sī Lielvārdes pilsēta, Lielvārdes 
pagasts un Jumpravas pagasts) tiks 
skatīts šogad. 

Lai informētu iedzīvotājus par 
dabas skaitīšanas procesu, jau 
pavasarī zemju īpašniekiem, kurus 
šajā gadā skar skaitīšanas pro-
cess, ir izsūtītas informatīvas vēs-
tules. Īpašnieks būs pirmais, kurš 
saņems informāciju par viņa īpa-
šumā apzināto ES nozīmes bio-
topu. Tā kā zālāju biotopi Latvijā 
ir vieni no apdraudētākajiem, ik 
gadu bioloģiski vērtīgo zālāju dati 
tiek analizēti prioritāri. Jau nākamā 
gada sākumā īpašnieki saņems 
rezultātus, lai varētu pieteikties 
atbalsta maksājumiem Lauku 

atbalsta dienestā šo vērtīgo zālā-
ju uzturēšanai. Pārējo piecu bio-
topu grupu īpašnieki par 2019. 
gada apsekojumu informatīvo vēs-
tuli saņems līdz 2020. gadam. Ja 
kādā zemes īpašumā tiks konsta-
tēts ES nozīmes aizsargājams bio-
tops, tad īpašniekam tiks izsūtī-
ta otra vēstule, kurā būs norādīta 
informācija, kāds biotops atrasts, 
skaidrojums, ka tas īpašniekam 
neuzliek nekādus ierobežojumus, 
bet aicinājums viņu saimniekot 
videi draudzīgi, saglabājot dabas 
daudzveidību, sniedzot vadlīnijas 

konkrētā biotopa apsaimniekoša-
nā. Ja biotops netiks atrasts, otrā 
vēstule netiks sūtīta.

Dabas skaitīšanas mērķis ir infor-
mēt īpašnieku par viņa īpašumā 
augošām dabas vērtībām un norā-
dīt pareizas apsaimniekošanas vad-
līnijas un papildinformācijas iegu-
ves avotus. Skaitīšana nemaina 
esošos nosacījumus: cilvēka darbī-
bām ir jābūt saskaņā ar pastāvošo 
likumdošanu un teritoriju vispārē-
jiem aizsardzības un izmantoša-
nas noteikumiem. Dabas skaitīša-
na neuzliek jaunus aizliegumus un 

Dabas skaitīšanas norise Lielvārdes novadā.

Ilze Reinika iepazīstina ar Dabas 
skaitīšanas projekta aktualitātēm.

neveido jaunus mikroliegumus!
Lai nodrošinātu iedzīvotā-

jiem iespēju iepazīties ar biotopu 
aprakstiem un to apsaimniekoša-
nas vadlīnijām, Lielvārdes nova-
dam Ilze Reinika dāvināja grāmatu 
“ES nozīmes biotopu aizsardzības 
apsaimniekošanas vadlīnijas”, kas 
apkopota sešos sējumos. Grāmatas 
pieejamas ikvienam novada iedzī-
votājam Lielvārdes pilsētas biblio-
tēkā kā arī tīmekļa vietnē. 

Sandra Pudāne, 
vides inženiere

Lielvārdes Pensionāru biedrī-
bas (LPB) laika posmā no 2018. 
gada septembra līdz 2019. 
gada jūnija beigām īstenoja 
pašvaldības konkursā atbalstīto 
projektu.

Dienišķie darbi un 
svētku prieks Lielvārdes un Ķeguma novadu 

sadarbības projekts “Īpaši aizsargā-
jamās dabas teritorijas “Daugava pie 
Kaibalas” dabas aizsardzības plānā 
noteikto tūrisma un dabas aizsardzī-
bas aktivitāšu ieviešana” jau tuvākajā laikā iegūs redzamus un 
taustāmus rezultātus.

Aktivitātes dabas liegumā 
“Daugava pie Kaibalas”

Novada iedzīvotājiem un vie-
siem pamanāmākās aktivitātes būs 
infrastruktūras izveide lieguma teri-
torijā, kas paredz gan ūdens trans-
portlīdzekļu pietauvošanās vietu 
izveidi, gan labiekārtojuma ele-
mentu izvietošanu lieguma terito-
rijā. Jūlija sākumā ir pabeigti infra-
struktūras objektu projektēšanas 
darbi.  Tuvākajās dienās plānots 
izsludināt iepirkumu būvniecībai, 
infrastruktūras elementu uzstādīša-
na plānota augustā, lai vēl šovasar 
laivu piestātnes un atpūtas vietas 
būtu izmantojamas iedzīvotājiem.

Biotopu apsaimniekošanas akti-
vitātes paredz dabisko zālāju atjau-
nošanu lieguma pļavās, nepieļaujot 

to aizaugšanu ar krūmiem, tādējādi 
veicinot bioloģiskās daudzveidības 
palielināšanos, kā arī radot labvēlī-
gāku vidi ligzdojošiem un caurceļo-
jošiem putniem.

Projektu “Īpaši aizsargājamās 
dabas teritorijas “Daugava pie 
Kaibalas” dabas aizsardzības plānā 
noteikto tūrisma un dabas aizsar-
dzības aktivitāšu ieviešana” (Nr.1-
08/277/2018.) līdzfinansē Latvijas 
vides aizsardzības fonds konkursa 
aktivitātes “Īpaši aizsargājamo dabas 
teritoriju dabas aizsardzības plānu 
ieviešana” ietvaros un Lielvārdes un 
Ķeguma novadu pašvaldības. 

Sandra Pudāne, 
vides inženiere

LPB Senioru teātra „Paši” jauniestudējuma pirmizrāde „Muzeju nakts” 
vakarā Agra Liepiņa lugai „Darbs lielu dara” ar 40 aktieru, dziedātāju,  
dejotāju kopdarbu.              Foto no Lielvārdes Pensionāru biedrības arhīva

Nodrošinājām atbalstu Lielvārdes 
Pensionāru biedrības senioru ama-
tiermākslas un  mūžizglītības nepār-
trauktai darbībai ar fiziski un inte-
lektuāli aktīvu, Lielvārdes sabiedrī-
bā integrētu, cienījamu dzīvesveidu.

Senioru jaukto pāru deju kopa 
„Sidrabotie gadi”, ar dalībnieku 
vidējo vecumu 78 gadi, savas pastā-
vēšanas 10 gadu jubileju noslēdza 
kopā ar astoņiem draugu kolektī-
viem koncertballes svinību pasāku-
mā „Nestandarta grambainais dan-
cotprieks” ar 150 tajā iesaistītajiem 
dalībniekiem uz Spīdalas saliņas 
Rembates parkā.

Senioru dziesmu ansamblis 
„Lielvārdietes” apguva dziesmu 
repertuāru, piemērojot un atbals-

tot ar katrai tematikai atbilstošām 
dziesmām LPB un kultūras centra 
pasākumus, un kuplinot mūžizglītī-
bas tematiskās sanāksmes.

Senioru teātris „Paši” šī projekta 

ietvaros iestudēja lielvārdieša Agra 
Liepiņa lugu „Darbs lielu dara”. 
Slēgtās kultūras nama zāles un ska-
tuves dēļ režisore no lugas radīja 
brīvdabas izrādi, iesaistot tajā arī 
dziesmu ansambli „Lielvārdietes” 
un deju kopu „Sidrabotie gadi”. 
Kopā vienā izrādē piedalījās 40 
seniori – amatiermākslinieki. 
Brīvdabas uzvedums nospēlēts 
Lielvārdē pie muzeja un Dienas 
centra pagalmā Pēterdienā, kas 
uzskatāms par šī projekta noslēgu-
ma pasākumu.

Projekta ietvaros notikušas devi-
ņas mūžizglītības cikla „Mana 
dzīve” sanāksmes, kuras vadīja 
mūsu pašu biedri par tematiem: 

„Pumpurs-Lāčplēsis-Tīreļpurvs”, „Es 
mīlu Tevi, Latvija”, „Kamēr mums 
vēl pieder šis laiks- darām”, „Žestu 
valoda ar to demonstrējumiem”, 
„Izlasīju, redzēju, dzirdēju- gribu 
par to pastāstīt” u.c.

Projekta izpildē tika ieguldīts 
pašvaldības finansējums 1000 EUR, 
LPB finansējums 1000 EUR – tai 
skaitā milzīgi liels, pašaizliedzīgs 
un dāsns sadarbības partneru, LPB 
biedru un viņu ģimeņu materiā-
lais atbalsts un brīvprātīgais darbs. 

Netiešais ieguvums ir Lielvārdes 
apvienotā kultūras un sociālā darba 
pieredzes ar senioriem rezultātu 
popularitāte aiz novada robežām.

Aicinām jaunos, topošos vai 
jau esošos Lielvārdes pensionārus 
iesaistīties mūsu biedrībā un stip-
rināt to ar savām prasmēm, gudrī-
bām un spēku! 

Nora Ivanova, 
Lielvārdes Pensionāru biedrības 

priekšsēdētāja
„Lielvārdietes” dzied LPB personībai Anastasijai Neretniecei, godinot KN 
pasākumā „Personības mūsu vidū” 09.05.19.
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“Jebkuru pagastu,  
ciematu, pilsētu un valsti 

veido tās iedzīvotāji, 
un Jumpravas astoņi 

amatiermākslas kolektīvi 
Jumpravas vārdam ļāvuši 
daudzkārt izskanēt ārpus 

novada robežām.”
(Santa Ločmele,

Lielvārdes novada domes 
priekšsēdētāja)

Turpinājums no 1. lpp.

Jumprava svin 760. gadskārtu. Apsveicam!
Amatierkolektīvu nozīmi savā 

svētku sveicienā jumpraviešiem 
akcentēja arī Lielvārdes nova-
da domes priekšsēdētāja Santa 
Ločmele, uzsverot, ka jebku-
ru pagastu, ciematu, pilsētu un 
valsti veido tās iedzīvotāji, un 
Jumpravas astoņi amatiermākslas 
kolektīvi Jumpravas vārdam ļāvu-
ši daudzkārt izskanēt ārpus nova-
da robežām: “Vēlos pateikt jum-
praviešiem lielu paldies par iegul-
dīto darbu Jumpravas pagasta un 
Lielvārdes novada attīstībā,” tā 
Santa Ločmele.

Arī Lielvārdes novada Kultūras 
centra direktore Iveta Bule, sveicot 
svētkos, uzsvēra, ka viņai ir lep-
nums par kultūras nozari Jumpravā, 
jo viss, kas tiek darīts, ir no sirds. 
“Man ir prieks par Jumpravas ama-
tiermākslas kolektīviem, kuri dar-
bojas aktīvi, un ir prieks par kolek-
tīvu vadītājiem, kuriem amatier-
kolektīvu vadīšana tiešām ir sirds-
darbs. Pastāvēs tas, kas spēs mai-
nīties, un simbols “Rīta zvaigzne” 
ir tas, kurš spēj mums dot šo mai-
nību, taču mainoties, mums ir jāsa-
glabā vērtības, kas mūs allaž notur 
un dod mums piederības sajūtu,” 
sacīja Iveta Bule.

Lielvārdes novada pašvaldības 
izpilddirektore Inga Reķe, svei-
cot jumpraviešus svētkos, uzsvēra: 
“Jumpravā vienmēr ir dzīvojuši čakli, 
darbīgi, gudri un talantīgi cilvēki. Lai 
pagasts attīstītos un augtu, es gribē-
tu vēlēt Ievas Akurateres dziesmas 
vārdiem – pagasts augs un attīs-
tīsies tik, cik uz mūsu kalniem un 
pakalniem būs uguntiņu, tik, cik cil-
vēku un māju būs, tik, cik bērnu šeit 
ies skolā. Es jums visiem Jumpravas 
760. dzimšanas dienā novēlu, lai 
jums patīk dzīvot Jumpravā un lai 
šeit vienmēr būtu jūsu mājas, kur 
atgriezties, lai pagastam ir izaug-
sme nākotnē!”

Savukārt Lielvārdes novada 
domes priekš-
sēdētājas viet-
niece Vita 
Volonte savā 
svētku sveicie-
nā jumpravie-
šiem pauda: 
“ J u m p r a v a 
jums kat-
ram ir sava 
un vienlaikus 
visiem kopī-
ga – vieniem 
tā ir vieta, kur 
ik rītu steigties 
darba gaitās un 
ik vakaru pārnākt 
mājās, citiem vieta, 
kur smelties izglītību un 
panākumus, vēl citiem tā ir vieta, 
kur veldzēties, gūt spēku, rast 

Izziņa
Jumpravas pagasts
Teritorija: 87,4 kvadrātkilometri.
Iedzīvotāji: 1831 (Pilsonības un migrācijas lietu pārvalde 2019. gada 1. janvārī)
Robežas: pagasts robežojas ar Lielvārdes lauku teritoriju, Lēdmanes 
pagastu, Ķeguma novada Birzgales pagastu un Skrīveru novadu.
Lielākās apdzīvotās vietas: Jumprava, Dzelmes, Viešļi.
Ievērojami jumpravieši: Andrejs Pumpurs, 
Ivande Kaija, Dzintra Klētniece.
Atrašanās vieta: Daugavas labajā krastā, pagastam cauri tek Rites upe  
(Rītupīte).

Jumpravas jauniešu domes rīkotais pasākums “Tērzētava”, kurā uz jautājumiem atbildēja Toms Grēviņš, Antra 
Stafecka un Irēna Arāja.                       Foto: Agita Dembovska

Padomāts arī par mazākajiem svēt-
ku apmeklētājiem – ziepju burbuļi, 
rotaļprogramma un pasaku tēli. 

Radošajās darbnīcās bija iespēja 
izveidot savu Rīta zvaigzni jeb 
Auseklīti.

Ar galvu reibinošiem trikiem pārsteidza “Greentrials” velo šova puiši.

mieru un harmoniju. Jumprava nav 
tikai mājas, tilti, baznīca un ielas, 
kas tiek sakārtotas. Jumpravas 
pagasta vērtība ir cilvēki, kuri 
šeit dzīvo un to veido. Novēlu, lai 
jums Jumprava ir vieta, kur katru 
rītu tikties un no sirds vēlēt labu 
dienu. Jumpravas pagasta dzimša-
nas dienā vēlu jums prieku – prie-
ku dzīvot, prieku strādāt, prieku 
sasniegt turību, sadzirdēt vienam 
otru, spēju mainīties un novērtēt 
pārmaiņas. Novēlu jums, lai skaisti 
gan svētki, gan ikdiena Jumpravā. 
Daudz laimes dzimšanas dienā!”

Kā Jumpravas pagasts jubileju 
svinēja

Svētki patiešām bija izdevušies, 
un jumpravieši ar prieku atce-

rēsies tos vēl ilgi. Zane 
Skrauča stāsta, ka 

visas dienas garu-
mā bija dažā-
das norises, 
kur noteikti 
ikviens varēja 
atrast ko sais-
tošu. Rīta cēlie-

nā tradicionāli 
Jumpravas estrā-

des parkā norisinā-
jās sportiskās aktivitā-

tes “Rīta zvaigznes kauss”, 
par kurām parūpējās Agris Pikšens 
un Pēteris Beķeris. Bet no pus-

dienlaika Jumpravas centrā sākās 
kultūras programma – koncerti, 
sarunas, rotaļprogramma bērniem 
ar pasaku tēliem un burbuļbrīnu-
miem, “Greentrials” velo šovs. Un 
vakarā neiztrūkstošais svētku kon-
certs, kurā piedalījās Jumpravas 
amatiermākslas kolektīvi un viesu 
koris no Rīgas. Pēc koncerta lustīgu 
balli nospēlēja grupa “Džentlmeņu 
špagats” un DJ MFZ. “Jumpravas 
kultūras nams vēlas pateikt pal-
dies ikvienam, kas piedalījās svēt-
ku radīšanā – Jumpravas pagasta 
pārvaldes darbīgajiem cilvēkiem, 
kuri ar darbīgajām rokām izdara 
visu, kas nepieciešams. Jumpravas 
jauniešu domes brīvprātīgie ir lieli 
un vērtīgi palīgi, kuri vienmēr ir 
ļoti atvērti un aktīvi piedalās pasā-
kumu radīšanā ne tikai reizi gadā 
vien. Jumpravas amatiermākslas 
kolektīvi ir mūsu zelts – vienmēr 
kuplina svētkus un priecē ikvienu 
ar dejām un dziesmām, tādēļ pal-
dies kolektīvu vadītājiem par spē-
cīgo kolektīvu uzturēšanu. Paldies 

Pēterim Beķerim, kurš jau vairā-
kus gadus brīvprātīgi rīko MTB velo 
sacensības, ko ļoti iecienījuši bērni. 
Paldies Agrim Pikšenam par kvali-
tatīvo darbu, organizējot strītbola 
un volejbola turnīrus un citas akti-
vitātes. Paldies visiem mūziķiem, 
kas radīja īpašo svētku atmosfē-
ru, kā arī skaņu un gaismu māks-
liniekiem, kurus bieži vien neviens 
nemana, bet bez viņu atsaucības 
svētki būtu nemanāmi un ļoti klusi. 
Un, protams, liels paldies ikvienam 
svētku viesim. Mēs ļoti ceram, ka 
šie svētki paliks atmiņā. Paldies un 
uz tikšanos kultūrā arī turpmāk!” 
teic Zane Skrauča.

Jumpravas vērtība ir cilvēki
Lūgta īsumā raksturot Jumpravas 

pagastu, Zane saka: “Jumpravas 
lielākā vērtība, neapšaubāmi, ir cil-
vēki. Gan tie, kas paveikuši ko lie-
lāku, gan mazāk lielu. Ikviens, kurš 
ir ieinteresēts mūsu jaukā pagas-
ta vērtību saglabāšanā un uzlabo-
šanā, ir vislielākais zelts, un tādu 

Jumpravā ir daudz, par ko ir liels, 
liels prieks.”

Jumpraviešiem kultūras vērtības 
ir asinīs. Un citādāk nemaz nevar 
būt – viss Lielvārdes novads un 
Jumpravas pagasts allaž varējuši 
lepoties ar izcilām radošām per-
sonībām. Lieljumpravas pagasta 
Ķeirānu meža mājā muižas vīnde-
dža ģimenē 1841. gada 22. sep-
tembrī dzimis dzejnieks Andrejs 
Pumpurs, Jumpravmuižā 1876. 
gada 13. oktobrī dzimusi rakstnie-
ce Ivande Kaija, šeit 1946. gada 
17. februārī pasaulē nākusi arī 
aktrise Dzintra Klētniece. Šķiet, ka 
jau pats Jumpravas gaiss ir kul-
tūras vēsmu un radošuma pilns. 
Tādēļ runājot par Jumpravas jubile-
ju, Zanei Skraučai jautājām arī par 
to, ar kādiem interesantiem pasā-
kumiem Jumpravas kultūras nams 
šogad vēl iepriecinās jumpraviešus.

“Šogad Jumpravas kultūras nams 
darbosies vēl radošāk nekā iepriekš, 
jo kultūras nama ēka, kurā atro-
das arī Jumpravas pagasta pārval-
de, Jumpravas Mūzikas un mākslas 
skola, pasts un citi pakalpojumi, 
ir renovācijā un ēkā atrasties nav 
iespējams. Tādēļ kultūra ir pārcēlu-
sies uz Jumpravas pamatskolas tel-
pām, kur vēl jāpaspēj iedzīvoties 
un sadarboties ar skolu gan ikdie-
nā, gan svētkos. Bet, protams, šī 
situācija mūsu darbu neaptur un viss 
notiks – septembrī Jumpravas ama-
tierteātris dāvās pirmizrādi, oktobrī 
mēs rīkosim Garīgās mūzikas mēne-
si, kas norisināsies ne tikai Jumpravā, 
bet arī Lielvārdē un Lēdmanē. 
Novembris ir valsts svētku mēne-
sis, un 18. novembris ir tie svētki, 
bez kuriem Jumpravā neiztikt, bet 
decembrī noteikti priecēsim ar kaut 
ko ziemīgu,” atklāj Zane Skrauča.

“Lielvārdes Novada Ziņas” no 
sirds vēl Jumpravas pagastam un 
jumpraviešiem daudz laimes 760. 
dzimšanas dienā un pievienojas 
Jumpravas pagasta pārvaldes vadī-
tāja Aivara Samsona teiktajam: “Šī 
ir vieta, kur mūs ir ielicis liktenis kā 
zīmi un liecību par mūsu darbiem, 
tādēļ darīsim visu to labāko, lai tas 
atspoguļojas pēc 10, 100 un pat vēl 
vieniem 760 gadiem.” 

Rita Krasta
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Organized by Wilson Prod Inc. 

Eleanor 
Sanders

A night with Any
City's nightingale

APRIL 11 | 3:00PM
UED THEATER

Nosvinēti Lielvārdes novada svētki Lēdmanē

13. jūlijā visas dienas garumā Lielvārdes novada svētkus svinēja 
Lēdmanē. Rīts sākās ar sportiskām aktivitātēm, kurās iespēja bija 
piedalīties svētku apmeklētājiem visos vecumos. Tās ilga līdz pat 
plkst. 16.30. Paralēli tam un no plkst. 12.00 pie Lēdmanes tautas 
nama norisinājās interesantas un atraktīvas aktivitātes „Ģimeņu 
parkā”,  ko piedāvāja draudzes „Gars un Patiesība” komanda.

Ar koncertu “Rotā saule” uzstājas postfolkloras grupa “Rikši”.               Foto: Anita Saka

Lēdmanes pagasta svētku tradīcija – zīmes ielaišana ūdenī. 

Lēdmanes tautas namā intere-
senti noskatījās dokumentālo filmu 
“Sarunas ar novadniekiem 3” un 
pēc tam devās uz svētku aktivitā-
tēm pie tirdzniecības centra.  Lielu 
svētku apmeklētāju interesi izraisī-
ja lielās koka spēles, bet radošajā 
darbnīcā bija iespēja izveidot savu 
Rīta zvaigzni. 

Svētku dienas otrajā pusē brīniš-
ķīgu muzikālu baudījumu saņēmām 
no muzicējošiem kolektīviem un 
solistiem: Lielvārdes folkloras kopas 
„Josta”, vadītāja Ilze Vecmane, jau-
najām novada zvaigznēm - Toma 
Antona, Lauras Tabures un  Sendijas 
Mihailovskas, kā arī postfolkloras 
grupas “Rikši” un balles muzikan-
tiem „Ginc un Es”. 

Svētku kulminācijā – kopīga 
sveču iededzināšana uz speciāli 
veidotas konstrukcijas, kuras autors 
ir Arvīds Podžuks. Kad visas sve-
ces bija aizdedzinātas, konstrukcija 
tika ielaista dīķī. Tā, lēni slīdot līdz 
dīķa centram, iegriezās aplī, gluži 
kā uzplaucis zieds, izveidojot Rīta 
zvaigznes zīmi, tā izpelnoties skatī-
tāju sajūsmu un aplausus.

Dienas noslēgumā bija balle kopā 
ar “Ginc un Es”. Nakts bija skaidra 
un mūzika tik skanīga, ka iekarsušie 
ballētāji vēl ilgi lustējās Lēdmanes 
centrā, modinot pagasta iedzīvotā-
jus jaunajam rīta cēlienam.

Paldies   par devumu Lielvārdes 
novada svētkos Lēdmanē: Z/S   
„Viesturi”, „Aviekstes dzirnavas”, 
„Ūdri”, SIA SINDI, Dailai Vanagai, 
Vijai Stirānei, Daigai Saidānei, rado-
šās darbnīcas vadītājai Gintai Volkai, 
brīvprātīgā darba veicējām Zandai 
Mikštai, Elizabetei Pilmanei un   
Agnim Vilciņam,   draudzei „Gars 
un Patiesība”, biedrībai „Visa Veida 
Kustība”, Lēdmanes pagasta pārval-
des darbiniekiem – Uldim Paeglītim 
un tehniskajam personālam- Agrim 
Leimanim, Ņinai Moskaļenko un 
Larisai Osītei, Lēdmanes pamatsko-
lai, bibliotēkas vadītājai Venerandai 
Trumekalnei un novada svētku zīmes 
„Rīta zvaigzne” uguns konstrukcijas 
veidotājam Arvīdam Podžukam!

Svētki ir izdevušies! Mēs radījām 
tos kopā! 

Inese Nereta,
Lēdmanes tautas nama vadītāja

Priecīgi bija arī svētku jaunākie apmeklētāji. 

Siena ruļļu velšana, basketbols, volejbols un stafete “Lauku sēta” – sporta 
aktivitātes ir neatņemama svētku sastāvdaļa.
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No 17. līdz 19. jūnijam viesu namā “Debesu bļoda” Ogresgala 
pagastā nu jau sesto reizi notikusi nometne “Iespēja” pilngadīgām 
personām ar fiziskās un intelektuālās attīstības traucējumiem. To 
organizēja Ogres, Lielvārdes un Skrīveru novadu pašvaldības.

Iestājoties siltākam laikam, daudzi cilvēki brīvo laiku izvēlas pavadīt pie ūdens. Pārgalvīgam lēcienam 
ūdenī ir dažādas sekas: vieglākā gadījumā tiek gūti sasitumi vai smadzeņu satricinājums, bet sma-
gākos gadījumos lēcienā cietušais iet bojā vai gūst nopietnu mugurkaula lūzumu, kas atstāj ilgstošas 
sekas, tai skaitā invaliditāti. Svarīgi ir sniegt pareizu pirmo medicīnisko palīdzību, par kuru pirmās 
zināšanas jaunieši iegūst skolā, tomēr, kā izrādās, kritiskā brīdī ar to var izrādīties nepietiekami.

Lēciens, kas maina dzīvi

Elvis kopā ar savu lielāko 
atbalstu – vecākiem – Jolantu 
un Andreju. 

Ritvara Raita foto

Elvis nav gatavs padoties. Viņš cītīgi 
strādā, lai sasniegtu savu mērķi – 
spēt atkal staigāt. 

Foto no personīgā arhīva

„Pagājušā gada 26.jūnijā iele-
cu uz galvas piepūšamajā baseinā. 
Muļķīgākais lēmums manā mūžā,” 
notikumu, kas mainīja divdesmit-
gadīgā lielvārdieša Elvja Kurpnieka 
dzīvi, puisis atceras spilgti. Tā rezul-
tātā viņam tika salauzti divi kakla 
skriemeļi un bojātas muguras sma-
dzenes. Traumas nopietnību pastip-
rināja tas, ka Elvim netika sniegta 
pareiza pirmā medicīniskā palīdzī-
ba. Apkārt atradās jaunieši, kuri 
bija aptuveni viņa vecumā, bet 
brīdī, kad notika nelaimes gadī-
jums, visi apjuka un krietnu laiku 
neko nedarīja. 

Pirmais, kurš saprata, ka Elvis 
baseinā var noslīkt, bija par viņu 
divus gadus jaunāks puisis, kurš 
vēlas palikt anonīms. „Tajā brīdī tas 
mazumiņš, kas skolā tika mācīts 
par pirmo medicīnisko palīdzību, 
pilnībā bija pazudis no atmiņas. 
Kad aizvilku Elvi līdz baseina malai, 
citi sāka bļaut, lai kaut ko daru. Ko 
tieši būtu vispareizāk darīt, neviens 
nezināja. Izsaucām ātro palīdzību 
un pa to laiku es ar Elvi mierīgi 
sarunājos. Teicu, ka viss būs kārtī-
bā.” Jaunietis atzīst, ka skolā par 
maz stāstīts, ko darīt šādās situāci-
jās. Turklāt tas, kas tiek izstāstīts 
tikai teorētiski, var nepalikt atmiņā.

Tagad Elvis apzinās, ka tobrīd viņu 
nedrīkstēja kustināt, jo tas varē-
ja neglābjami ietekmēt iespēju, 
vai viņš vispār vēl kādreiz staigās. 
„Sākumā es biju ļoti dusmīgs, ka 
man netika pareizi palīdzēts, jo 
pats sapratu, ka tā nedrīkst darīt. 
Bet tagad domāju, ka nav jēgas 
kādam kaut ko pārmest, varu tikai 
cerēt, ka cilvēki, kuri uzzina par 
manu negadījumu, aizdomāsies, 
vai viņi paši spētu sniegt pirmo 
medicīnisko palīdzību,” stāsta Elvis.

„Tas ir skaitītu minūšu jautājums. 
Ja mugurkauls traumēts, jādo-
mā par sprandu. Nav ieteicams 
kustināt cilvēku,” stāsta Latvijas 
Sarkanā krusta komitejas priekš-
sēdētāja Ruta Liepiņa, kura gan 
uzskata, ka jauniešiem skolās pie-
tiekami tiek mācīts par to, kā sniegt 
pirmo medicīnisko palīdzību. Viņa 
Jumpravas pamatskolā vienreiz 
nedēļā apmāca skolēnus, bet pava-
saros rīko sacensības, lai zināšanas 
iegūtu arī citu skolu jaunieši.

Līdzīga pieredze kā Elvim ir 
Raimondam Strausam, kurš pirms 
astoņiem gadiem 23 gadu vecumā 
pieļāva līdzīgu kļūdu, kuras rezultā-
tā viņam tika traumēts mugurkauls, 
sarauti nervi un iestājās paralīze. 
„Samaņu es nezaudēju, kas bija 

labi tajā situācijā. Uzreiz sapratu, 
kas noticis, jo viss ķermenis bija kā 
notirpis. Teicu, lai sauc ātros un no 
ūdens ārā paši neceļ. Draugs mani 
turēja ūdenī kādas 20 līdz 30 minū-
tes, kamēr atbrauca ātrā palīdzība,” 
atminas Raimonds.  

Daudz ko mainīja tas, ka tajā 
vecumā puišiem jau bija autova-
dītāja apliecības, kas nozīmē, ka 
bija iegūtas padziļinātākas zināša-
nas par to, ko darīt šādā situācijā. 
„Mediķi man deva tikai 50 pro-
centu iespēju, ka vispār izdzīvošu, 
pēc tam teica, ka nestaigāšu, visu 
mūžu būšu guļošs un nespējīgs,” 
stāsta Raimonds, kuram šobrīd ir 
kustību traucējumi gan kājās, gan 
rokās, bet daudzi pat to nepamana. 
Atveseļošanās turpinās joprojām, 
lai veselības stāvoklis nepaslikti-
nātos, bet tā tagad ir Raimonda 
ikdiena.

Šobrīd Elvis atrodas spinālo 
pacientu nometnē Norvēģijā. Šī 
nometne palīdz cilvēkiem būt neat-
karīgiem, patstāvīgiem. “Pieteicos 
pagājušā gada ziemā. Es domāju, 
ka tas nav priekš manis, jo man 
salīdzinoši nesen bija trauma. Man 
likās, ka tas būs pārāk smagi. Ir 
grūti, protams, bet es mācos ļoti 
ātri. Pirmajās divās nometnes die-

nās iemācījos balansēt ratus, ēst ar 
karoti bez ortozes, apgūstu medicī-
nu, kuru pats varu izmantot. Katru 
dienu mums šeit ir arī dažādas akti-
vitātes, piemēram, galda teniss, 
peldēšana, regbijs, loku šaušana. 
Noteikti braukšu uz šo nometni arī 
nākamgad. Te ir tik daudz pozitī-
vu cilvēku ratiņkrēslos. Viss iet uz 
priekšu. Es neko dzīvē nenožēlo-
ju, neskatos atpakaļ un nedomāju, 
kāpēc tas notika. Es dzīvoju tālāk, 
un man ir prieks, ka es esmu pozi-
tīvs,” stāsta Elvis.

Raimonds pierādīja, ka ir iespē-
jams ar tādu problēmu tikt galā, 
bet Elvim šī cīņa tikko tikai sāku-
sies. Viņam jāmācās dzīvot citādāk 
– pārvietojoties ratiņkrēslā. Lai palī-

dzētu Elvim un viņa ģimenei, līdz 
šim saziedoti 4057 eiro, no kuriem 
1073 eiro jau izmaksāti, lai veiktu 
remonta darbus mājas pielāgoša-
nai Elvja vajadzībām.

Ziedot joprojām ir iespēja uz 
norādīto kontu ar norādi palīdzī-
ba E.K.

Konts ziedojumiem:
Lielvārdes attīstības fonds
Raiņa iela 11A Lielvārde
Reģ.nr. 40008080019
Swedbank 
LV60HABA0551035781267
Aicinām nebūt pārgalvīgiem 

ūdens tuvumā!

Keita Rožāne, 
informācijas līdzekļu redaktore

Sesto reizi notikusi nometne “Iespēja 2019”

Šogad nometnē piedalījās 
98 dalībnieki – cilvēki ar invali-
ditāti no Ogres dienas centra 
“Saime”, Lielvārdes un Skrīveru 
dienas sociālās aprūpes centriem, 
Ikšķiles, biedrības “Cerību spārni” 
Siguldā, biedrības “Atbalsts jau-
niešiem invalīdiem” Stoļinas pil-
sētā Baltkrievijā, brīvprātīgie jau-
nieši, kolēģi no Kijevas Ukrainā un 
Anīkščiem Lietuvā, kā arī dienas 
centru vadītāji, darbinieki un atbal-
sta personas.

Nometnes atklāšanā piedalījās 
pašvaldību pārstāvji – Lielvārdes 
novada domes priekšsēdētāja Santa 
Ločmele un vietniece Vita Volonte, 
Ogres novada domes priekšsēdē-
tājs Egils Helmanis, kā arī Ogres 
novada pašvaldības domes Sociālo 
un veselības jautājumu komitejas 
priekšsēdētājs Māris Siliņš un Ogres 
novada Sociālā dienesta vadītājas 
vietniece Ilona Reinholde.

Katra diena nometnē bija akti-
vitātēm piepildīta – pirmā no tām 
bija sporta diena, kur dalībnieki 
sportoja 8 komandās. Veiksmīga 
darbošanās un visu nometnes 
dalībnieku iesaistīšana aktivitātēs 
nebūtu iespējama bez brīvprātīga-
jiem – jauniešiem, kuri  nometnes 
dalībniekus pieskatīja un atbalstīja 
ik uz soļa.  Paldies viņiem – Anitai 
Rudzītei, Aivijai Gribuškai, Sanijai 
Vasiļjevai, Beātei Bobrovai, Diānai 
Ložkinai, Samantai Mudelei, Artim 

Vasiļevskim, Matīsam Mazulim, 
Vendijai Staltmanei, Janai Ivanovai 
un Arsēnam Bereznijam no Kijevas!

Sporta aktivitātes organizēja 
biedrība “Nora” un fizioterapeite 
Jurgita Gruberte, un to vadīja Ēriks 
Loks.

Sportiskās dienas beigās nomet-
ni apciemoja un uz sarunu aicināja 
florbola kluba “Lielvārde/ Fat Pipe” 
pārstāvji, līdzi ņemot arī šosezon 
izcīnīto Latvijas čempionu milzu 
kausu, kas izraisīja neviltotu dalīb-
nieku interesi.

Otrajā nometnes dienā  to apcie-
moja kanisterapeite Solvita no 
Lielvārdes ar suni Deiziju (Deisy) 
un citiem saviem palīgiem zoote-
rapijā – bārdaino agāmu un Āfrikas 
pundurezīti. Šī diena bija piepildī-
ta ar radošajām darbnīcām –teātra, 
muzikālo un deju.

“Skolufoto”, tāpat kā pagājuša-
jā gadā, bija ierīkojusi fotostūrīti, 
kur tapa fotogrāfijas katram pie-
miņai. Pirms mirkļu iemūžināšanas 
brīvprātīgās jaunietes no Lielvārdes 
labprāt saposa  nometnes dalībnie-
ces, ieveidojot viņām matus.

Par vakara ballītēm nometnē 
brīvprātīgi rūpējās Roberts Gobziņš, 
UFO un Andris Priedītis.

Nometnē bija ieradušies arī 
Valsts ieņēmuma dienesta Muitas 
pārvaldes pārstāvji – nevis lai kon-
statētu pārkāpumus nodokļu jomā, 
bet gan lai iepazīstinātu ar dienes-

tā strādājošajiem suņiem un node-
monstrētu suņu prasmes kontra-
bandas preču meklēšanā.

Vislielāko sajūsmu dalībnie-
kos raisīja biedrības “Gaisa balo-
ni” komandas sagatavotais  pār-
steigums – nometnes teritorijā 
nolaidās gaisa balons! Ikvienam 
bija iespēja tajā ierāpties un vērot 
apkārtni.  Sirsnīgs paldies biedrī-
bas “Gaisa baloni” komandai par 
šo iespēju, ko radījāt nometnes 
dalībniekiem!

Dažāda veida  radošajās darbnī-

cās visi cītīgi gatavojās nometnes 
noslēgumam – teatrālam uzvedu-
mam. Uzvedumu iestudēja profe-
sionāls režisors Vitālijs Ļubota no 
Ukrainas, kurš arī ikdienā strādā ar 
cilvēkiem ar īpašām vajadzībām, 
iekļaujot viņus mākslas pasaulē. 
Uzvedumā dalībnieki meklēja atbil-
di uz jautājumu, kāds ir spārnu 
noslēpums. Lai arī fiziski neviens 
no mums lidot nespēj,  toties sapņu 
un optimisma spārni nes mūs pāri 
ikdienas grūtībām un palīdz sagla-
bāt izturību un smaidu.

Dalībnieku uzturēšanās izmaksas 
nometnē sedza pašvaldības, pārē-
jais nepieciešamais finansējums 
tika iegūts ar ziedotāju un atbal-
stītāju atbalstu. Paldies visiem par 
spārnu dāvāšanu tiem, kuriem tas 
nepieciešams visvairāk! Atbalstītāji 
no Lielvārdes novada:  SIA “Māris & 
Co”,  konditorejas studija “Vaniļas 
debesis”, “Lūšu drava”, “Zelmas 
maiznīca”, Z/S “Kumelītes”. 

Zane Aperāne, 
Komunikācijas un tūrisma  

nodaļas vadītāja p.i.

Nometnes dalībnieki sportošanas brīdī.                                     Foto: Lux Viridia
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Lielvārdes novada florbola čempionāts šogad notika 19. reizi un 
tajā piedalījās astoņas komandas. A grupā – “FK Metēji”, “ALFA 
team”, “iAM Floorball” un “Ervīns”. B grupā – “NND”, “THUNDER”, 
“CLASSIC” un “Jaunpārogre”.

Jūnija beigās Jēkabpilī norisinājās Latvijas U18 un U20 čempionāts 
vieglatlētikā, kur Matīss Gržibovskis izcīnīja Latvijas čempiona 
titulu 200 m (22.44 sekundes) un 400 m (49.61 sekundes) sprintā 
U18 vecuma grupā. 

No 5.-7. jūlijam Jelgavā norisi-
nājās Latvijas Jaunatnes olim-
piāde. Tajā Lielvārdes novadu 
pārstāvēja 11 sportisti, kuri 
atgriezās ar divām medaļām, 
kuras abas izcīnīja sprinteris 
Matīss Gržibovskis.

Čempionu komanda “Ervīns” ar izcīnītajām zelta medaļām.
Čempionāta organizatoru foto

Lielvārdes novada florbola 
čempionātā uzvar komanda “Ervīns”

Čempionu kausu un 300 eiro 
dāvanu karti FatPipe inventāra 
iegādei izcīnīja komanda “Ervīns”. 
Čempioniem piekāpās “ALFA 
team”, balvā saņemot 100 eiro 
dāvanu karti kafejnīcā “Panna”. 
Bronzas medaļas sev kaklā 
kāra «FK Metēji”, iegūstot 50 eiro 
dāvanu karti kafejnīcā “Panna”.

Čempionāta rezultatīvākais spē-
lētājs ir Artūrs Narogs, kurš ir 
komandas “iAM Floorball” sastāvā. 
Viņš bija 15 vārtu autors un veica 
9 rezultatīvas piespēles, kopumā 
iegūstot 24 punktus. Otrs rezultatī-
vākais ir komandas “CLASSIC” spē-

lētājs Mikus Valpēters, kurš kopu-
mā ieguva 21 punktu – 8 vārtus un 
13 piespēles.

Procentuāli lielākais atvairī-
to metienu skaits visa čempio-
nāta laikā ir komandas   «Ervīns” 
vārtsargam Jānim Salcevičam   – 
84,85 %. Otrajā vietā ierindojas 
“Jaunpārogre” vārtsargs Edgars 
Engelbergs ar 80,45 % atvairīto 
metienu.

1. vietā “Ervīns”:  Ervīns Torsters, 
Sandris Virsnītis, Kristers Puķītis, 
Kaspars Mudelis, Toms Akmeņlauks, 
Jurijs Dubovskis, Elvijs Pinka, Jānis 
Virsnītis, Gatis Gailītis, Jānis Salcevičs, 

Aigars Liepiņš un Rinalds Vaiders.
2. vietā “ALFA team”:  Sandis 

Mihailovskis, Oskars Tūtāns, 
Niks Blumfelds, Olafs Zvīnis, 
Hovards Enians Kaļagins, Ralfs 
Jonikāns, Mariss Giņko, Didzis 
Nemme, Kristaps Urtāns, Roberts 
Lindemanis, Ronalds Zvidriņš, Jānis 
Gerasimovs, Pēteris Imšs, Lauris 
Bergs un Mārtiņš Kavoss.

3. vietā  “FK Metēji”:  Rihards 
Zvirgzdiņš, Mārtiņš Zaikovskis, 
Raimonds Zemzāle, Rolands Zveja, 
Dairis Trops, Māris Krastiņš, Konrāds 
Kovaļenko, Aksels Indrijaitis, Mikus 
Laganovskis, Jānis Paupe, Māris 
Balodis, Dāvids Eglītis, Mārtiņš Vilks 
un Roberts Romānovs. 

Keita Rožāne, 
informācijas līdzekļu redaktore

Matīss Gržibovskis kļūst par divkārtēju 
Latvijas čempionu sprintā U18 vecuma grupā

Viņš ne tikai izcīnīja zeltu abās distances, bet arī laboja savu personīgo 
rekordu, sasniedzot sezonas labāko rezultātu Latvijā. 

Iveta Gržibovska

Lielvārdes novadam divas medaļas 
Latvijas Jaunatnes olimpiādē

Vieglatlēts Ermanis Circins trīssoļ-
lēkšanā ieguva 5. vietu ar rezultātu 
12,16 metri. Trenere Iveta Puķīte.

Sindija Ertmane 100 metru sprin-
tā ar rezultātu 13,11 sekundes 
ierindojās 6. vietā. Arī viņas trene-
re ir Iveta Puķīte.

Zviedru stafetē Lielvārdes novadu 
pārstāvēja Ermanis Circins, Matīss 
Gržibovskis, Ronalds Šilovs, Raivis 
Vinogradovs ar rezultātu 2 minūtes 
8 sekundes, izcīnot 5. vietu.

No mūsu novada sportistiem šī 
olimpiāde panākumiem bagātā-
kā bija Matīsam Gržibovskim, kurš 
uzvarēja 400 m sprinta skrējienā ar 
rezultātu 49,01 sekundes, par 0,6 
sekundēm labojot savu personīgo 
rekordu. Matīss finālskrējienā par 
0,05 sekundēm pārspēja 2. vietas 
ieguvēju.

200 metru skrējienā Matīss izcī-
nīja godpilno 2. vietu ar rezultātu 
– 23,16 sekundes. Treneri – Iveta 
Puķīte un Gints Bitītis.

No 21. līdz 27. jūlijam 
Azerbaidžānā, Baku, notiks Eiropas 
jaunatnes Olimpiskais festivāls. 
Latvijas delegācijā vieglatlētu 
komandai  ir piešķirtas 11 sportis-

tu un 4 treneru vietas. 7. jūlijā pēc 
Latvijas Jaunatnes olimpiādes noti-
ka LVS Jaunatnes komisijas sēde, 
kurā tika apstiprināts komandas 
sastāvs. Latvijas U18 izlases sastāvā 
arī lielvārdietis Matīss Gržibovskis 
400 metru discipilīnā. 

Keita Rožāne, 
informācijas līdzekļu redaktore

Lielvārdes novada sportisti, atbalstot savējos.         Foto: Juris Bērziņš-Soms

“SKRĒJIENS PA SAULEI” ir Edgara Kauliņa Lielvārdes vidusskolas 
jaunā stadiona “iesvētīšanas” sacensības, kurās aicināts piedalīties 
ikviens, kuram patīk kustēties. 

Notiek jaunā stadiona  
“iesvētīšanas” sacensības

2. posma dalībnieki gatavojas skrējienam.          Foto no facebook.com

Katru trešdienu, sākot ar 19. jūni-
ju un līdz pat 28. augustam, sev 
izvēlētajā laikā – plkst. 19.00 vai 
19.30 aicināti veikt 20 minūšu skrē-
jienu vai iešanu, kā arī aicināti 
piedalīties nūjotāji (nūjām lietot 
mīkstos uzgaļus). Kustība notiek 
pulksteņa rādītāja kustības virzienā 
jeb pretēji, kā ierasts skriet sporta 
sacensībās.

Katru dalībnieku, kurš kopumā 
veiks vismaz 100 apļus, organiza-
tori sveiks ar speciālām balvām. 
Balvas iegūs arī aktīvākie dalībnie-
ki.  Bet galvenais ir iegūtais prieks 
un gandarījums par kustēšanos 

svaigā gaisā un jaunajā stadionā.
Kopvērtējumā pēc četriem pos-

miem vadībā ir Kristīne Kuka ar 
noskrietiem 77 apļiem. Otrajā vietā 
ierindojas Aigars Rozenbergs ar 75 
apļiem, bet 3. vietā – Dainis Bērziņš 
ar noskrietiem 65 apļiem. 

Sacensības organizē Lielvārdes 
novada sporta centrs un biedrība 
“Visa Veida Kustība”.

Vairāk informācijas pa telefonu 
29571247. 

Agris Pikšens,
biedrības “Visa Veida Kustība” 

vadītājs
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 LIELVĀRDĒ

REMBATES PARKĀ – 
SPĪDALAS SALIŅĀ
10. augustā plkst. 22.00
zaļumballe.

PIE ANDREJA 
PUMPURA LIELVĀRDES MUZEJA
10. augustā plkst. 15.00 
“Lielvārdes pils aicina”.

 JUMPRAVĀ

NORISES VIETA TIKS PRECIZĒTA – 
AICINĀM SEKOT LĪDZI 
INFORMĀCIJAI!
16. augustā plkst. 22.00 brīvda-
bas kino – filma “Četri balti krek-
li”. Ieeja brīva.

 LĒDMANĒ

LĒDMANES TAUTAS NAMĀ.
No 13. jūlija līdz 31. augustam 
Lielvārdes novada radošās stu-
dijas “OTRDIENA” gleznu izstāde 
“Dzīve kā košums”.

„Lielvārdes Novada Ziņas”
Reģ. Nr. 00700861

Iznāk 1 reizi mēnesī,
4530 eksemplāri.

Izdevējs – Lielvārdes
novada pašvaldība

Atbildīgā par izdevumu Keita 
Rožāne, tālr. 26610250,
e-pasts: lz@lielvarde.lv

Pārpublicējot materiālus, 
atsauce uz „Lielvārdes 

Novada Ziņām” obligāta.
Iespiesta SIA “Poligrāfijas grupa
Mūkusala”. Makets – “Tēls PR®”.

Nākamais  
„Lielvārdes Novada Ziņu” 

numurs iznāks  
2019. gada 22. augustā. 
Materiālu iesūtīšanas  
termiņš – 8. augusts.

Mīļi sveicam 2019. gada 
jūnijā Lielvārdes novada 

dzimtsarakstu nodaļā 
reģistrētos jaundzimušos:

Lielvārdes pilsētā – 
Lelde, Artūrs, Kristians, 
Diāna, Rebeka, Kārlis;

Lielvārdes pagastā – Māra;

Jumpravas pagastā – Ralfs.

2019. gada jūnijā Lielvārdes 
novada dzimtsarakstu nodaļā 
reģistrēti miršanas gadījumi: 

Lielvārdes pilsētā:
Ojārs Biķis, dzim. 1931.g.,
Zigrīda Kaktiņa, dzim. 1934.g.

Līdzjūtības
“Noriet saule vakarā 
Sidrabiņu sijādama; 

Aiziet dusēt māmuliņa  
Baltā smilšu kalniņā.”

Izsakām visdziļāko līdzjūtību 
deju kolektīva „Pūpolītis” 

mākslinieciskai vadītājai Ilutai 
Mistrei, māti mūžībā pavadot.

JDK „Pūpolītis” dejotāji  
un viņu vecāki.

“Balts eņģelis atnāca sapnī
Un aiznesa tevi sev līdz.
Tai baltajā, baltajā naktī,
Kur nesāp, kur nesalst,  

kur silts.”
(Mūrniece)

Izsakām visdziļāko līdzjūtību 
un skumju brīdī esam kopā 
ar Ilutu Mistri, no māmiņas 

atvadoties.

„Vēji”

“Es tagad aizeju,  
bet ne jau prom, 

Es aizeju tepat – ar citām 
puķēm, citu sauli, 

Ar citu zemi parunāt…” 
(M.Zviedre)

Skumju brīdī esam kopā ar 
Ilutu Mistri, mammu aizsaulē 

aizvadot.

Lielvārdes novada Kultūras 
centra kolektīvs

15. jūnijā Rembates parka Spīdalas saliņā norisinājās pasākums 
“Latvijas sirdsdziesmu fināls Lielvārdē”.

ATCELTA asinsdonoru diena 
Lielvārdē, kura bija plānota 
27. jūlijā specializētā auto-
busā pie Lielvārdes novada 

Kultūras centra.
Aicinām sekot līdzi 

informācijai! 

3. augustā plkst. 13.00 
Ikšķiles estrādē Latvijas 

Politiski represēto  
apvienība rīko politiski re-

presēto personu salidojumu.

Katra mēneša otrajā  
svētdienā plkst. 16.00 

katoļu ticīgo dievkalpojums 
Jumpravā, Krapes ielā 1-5.

PATEICĪBA
Sievas vārdā gribam pateikt 

paldies neatliekamajai 
Lielvārdes medicīniskajai 
palīdzībai par ideālo un 

ātro palīdzību 7. jūnijā pēc 
plkst. 16.00. Liels paldies un 
veiksmi turpmākajā darbā!

Avotu 10-36 

Vēlies 2 gadu laikā izmācīties 
par pavāra palīgu?
Nāc uz Jumpravas 

internātpamatskolu!

Vēlies 2 gadu laikā izmācīties 
par pavāra palīgu?
Nāc uz Jumpravas 

internātpamatskolu!
Tālruņa numurs uzziņām

29424581

Vakances Lielvārdes novadā:

Rīta zvaigznes zīmē

PIEDALIES NOVADA
APCEĻOŠANAS SPĒLĒ!

Lielvārdes novada tūrisma un informācijas centrs
aicina ikvienu piedalīties novada apceļošanas spēlē

Lielvārdes novada svētku ietvaros!

UZDEVUMI
1.   Apmeklēt dalībnieka kartē norādītos objektus

2.   Nofotografēt sevi / komandu pie katra no apskates objektiem

3.   Uzrādīt fotogrāfijas vai pārsūtīt "WhatsApp", vai e-pastā, norādot komandas  
      nosaukumu un aizpildīto dalībnieka karti tūrisma speciālistam Aleksandram 
      Lielvārdes novada Kultūras centrā Parka ielā 3, Lielvārdē

SPĒLE NORISINĀS
no 01.07.2019. plkst. 12.00 līdz 25.07.2018. plkst. 17.00.

Dalībnieki: Individuāli vai komandās

SPĒLEI NEPIECIEŠAMS 
•   Fotokamera vai telefons ar fotografēšanas iespējām, labs garastāvoklis

•   Dalībnieka kartes - tās var saņemt un arī nodot Lielvārdes novada Kultūras centrā

Apbalvošana: 2019. gada 27. jūlijā plkst.19.50 Spīdalas saliņā, Lielvārdē. 
Spēles dalībnieki, kuri apmeklējuši visus kartē norādītos objektus,

piedalās balvu izlozē.

Informācija: Aleksandrs, tel. nr. 25419714 vai e-pasts: turisms@lielvarde.lv

PIEDALIES NOVADA
APCEĻOŠANAS SPĒLĒ!

Kapusvētki Lielvārdes novadā

LIELVĀRDES NOVADA PAŠVALDĪBA 
aicina pieteikties:
izglītības speciālista amatam;
datorsistēmu un datortīkla 
speciālista amatam.

JUMPRAVAS PAMATSKOLA 
aicina darbā:
bioloģijas skolotāju 
5.-9. klasēm.

LIELVĀRDES PAMATSKOLA 
aicina darbā:
divus pirmsskolas pedagogus; 
vēstures skolotāju; 
krievu valodas pedagogus. 

JUMPRAVAS INTERNĀTPAMATSKOLA 
aicina darbā:
psihologu; 
sākumsskolas skolotāju; 
mūzikas terapeitu. 

EDGARA KAULIŅA 
LIELVĀRDES VIDUSSKOLA 
aicina darbā:
fizikas, 
matemātikas, 
ķīmijas skolotājus. 

VPII “PŪT VĒJIŅI” 
aicina darbā:
pirmsskolas izglītības 
skolotāju; 
skolotāju logopēdu. 

Vairāk informācijas: 
www.lielvarde.lv/vakances

Lielvārdē
Lielvārdes katoļu kapsētā (lietus 
gadījumā — sv. Krusta kapelā) 4. 
augustā plkst. 11.00 sv. Mise, plkst. 
13.00 Vesperes un Procesija par 
mirušajiem kapsētā. Dievkalpojumu 
vadīs Andris Solims.  
Lielvārdes Lāčplēša kapsētā 4. 
augustā plkst. 14.00, dievkalpojumu 
vadīs mācītājs Ingus Dāboliņš.
Lielvārdes Ozolleju kapsētā 4. 
augustā plkst. 15.00.

Jumpravā
Jumpravas kapsētā 17. augustā 
plkst. 12.00 luterāņu kapusvētki, 

dievkalpojumu vadīs mācītājs Valdis 
Baltruks. Kursēs autobuss: plkst. 
11.30 aties no afišu dēļa Jumpravā 
uz Kapliču. Plkst. 13.00 no Kapličas 
uz Jumpravu.
Jumpravas kapsētā 11. augustā plkst. 
15.00 Romas katoļu drau dzes sv. 
Mise un aizlūgums par mirušajiem. 
Dievkalpojumu vadīs Andris 
Solims.  Kursēs autobuss: plkst. 14.30 
aties no afišu dēļa Jumpravā uz Kapliču. 
Plkst. 16.30 no Kapličas uz Jumpravu.

Lēdmanē
Lēdmanes kapsētā 31. augustā 
plkst 15.30 katoļu kapusvētki.

Paldies, ka palīdzējāt  
tapt "Latvijas sirdsdziesmai"

Pasākums tapa Lielvārdes novada 
pašvaldības un Latvijas Televīzijas 
sadarbības rezultātā. Veiksmīga 
pasākuma norise bija iespējama, 
pateicoties Lielvārdes novada uzņē-
mēju biedrības atbalstam, kas sarū-
pēja dāvanas pasākuma dalībnie-
kiem. Paldies: SIA “Veina plus”, 
SIA “Māris un Co”, alus darbnīcai 
“Pumpurs”, SIA “Lūšu Drava”!

 Pateicamies SIA “Gaļas nams –  
Ādaži” par cienastu, zemnieku saim-
niecībai “Mālkalni” par ziediem 
māksliniekiem un zemnieku saim-
niecībai “Turbas” par televīzijas dar-
binieku izmitināšanu.

Paldies 54. Zemessargu inženier-
tehniskajam bataljonam, kas iesais-
tījās autotransporta plūsmas regulē-
šanā un novietošanā.

Paldies SIA “Lielvārdes Remte” 
par atbildīgu darbu, strādājot pie 

teritorijas sakārtošanas pasākuma 
gatavošanās procesā, norises laikā, 
kā arī pēc pasākuma!  Paldies ikvie-
nam, kas iesaistījās, lai “Latvijas 
sirdsdziesma” Lielvārdē izdotos: 
pašvaldības un Lielvārdes novada 
Kultūras centra darbiniekiem, paš-
valdības policijai, brīvprātīgajiem un, 
protams, apmeklētājiem – lielvār-
diešiem un viesiem, kuri bija ieradu-
šies no tuviem un tāliem novadiem! 

Paldies domes deputātiem par 
atbalstu, piešķirot pasākumam 
finansējumu!

Esam gandarīti par iespēju reali-
zēt šo pasākumu, kas ietver būtis-
kas iespējas popularizēt pilsētas un 
novada tēlu. Lai veiksme un izdoša-
nās, īstenojot iecerēto! 

Iveta Bule,
Lielvārdes novada  

Kultūras centra direktore


